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گزارش روزنامه »خوب« از مراسم تکریم و معارفه استاندار فارس7 
 با حضور وزیر کشور:

»حسینعلی امیری«: گزینش مدیران 
بر اساس شایسته سالاری است

5
مدیرعامل سازمان حمل و نقل شهرداری تهران خبر داد؛

اجرای طرح ترافیک جدید 
پایتخت با هوش مصنوعی

8
  پیشکسوت فوتبال ایران:

با این روند در جام جهانی 
به جایی نمی رسیم 

2

 رییس جمهور در پیامی به مناسبت روز جهانی استاندارد:

نظام استاندارد نقش
 فعالانه در بهبود کیفیت 
محصولات داشته باشد 4

رییس کل بانک مرکزی:

 ایران عضو و سهامدار 
بانک بریکس می شود

با توجه به نظارت ضعیف و دور زدن قوانین صورت می گیرد؛

استفاده از رمز ارزها در معاملات مسکن 
هیأت پارلمانی ایران در ژنو به وچالشی پیش روی قوانین مالیاتی

دنبال تصویب قطعنامه ای برای 
آتش بس جنگ غزه است

 شورای اسلامی به تشــریح اقدامات نمایندگان در 
نخســتین روز از سفر خود به ژنو و حضور در نشست 
بین المجالس آسیایی پرداخت و گفت: مقرر شــد تا 
به پیشنهاد ایران، قطعنامه ماده اضطراری با موضوع 
اقدام علیه جنایات صهیونیســت ها تدوین شده و به 
تصویب برسد. با اشاره به بخشی از سخنرانی خود در 
نشست اتحادیه بین المجالس آسیایی)APA(، مسأله 
اساسی یک سال اخیر را شرایط ویژه حاکم بر منطقه 
غــرب آسیا عنوان کرد و گفت: امروز مردم بی گناه و 
مظلوم از جمله زنان و کــودکان در کرانه باختری و 
لبنان توسط جنگنده های رژیم صهیونیستی بمباران 
می شــوند. نماینــده مردم تهران، ری، شــمیرانات، 
اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه علیرغم کارشکنی شورای امنیت، سازمان ملل 
قطعنامه ای در محکومیت جنایات صهیونیســت ها 
تصویب کرد، اظهار کرد: با این حال IPU در اجلاس 
هــای قبلی خود که در آنگولا و ژنو برگزار شــده بود 
نتوانست در این خصوص به یک تصمیم واحد برسد 
از این رو باید حتما در این اجلاس به یک نتیجه واحد 
 APA برسیم. وی در ادامه با بیان اینکه در نشســت
یک نماینده از ایران و یک نماینده از کشــور دیگری 
انتخاب شــدند تا روی متن قطعنامه ماده اضطراری 

کار کنند، گفت: رئیس مجلس نیز در نشست...
ادامه در صفحه 2

ثبت نام وام ضروری 
ثبت نام وام ضروری 

بازنشستگان تامین 
بازنشستگان تامین 

اجتماعی آغاز شد
اجتماعی آغاز شد

خبر خوب

وزیر نیرو در سومین کنفرانس و نمایشگاه بین المللی بهینه سازی مصرف و بهره وری انرژی ایران؛

برنامه ریزی برای ساخت برنامه ریزی برای ساخت 5050 هزار مگاوات  هزار مگاوات 
نیروگاه تجدیدپذیر تا نیروگاه تجدیدپذیر تا 55 سال آینده سال آینده

لزوم بازنگری واصلاح سیاست های انرژی در کشور

شــرکت بــرق منطقــه ای فــارس ) بــه عنــوان دســتگاه مناقصــه گــزار ( در نظــر دارد مناقصــه تکمیــل عملیــات ســاختمانی پســت ســراج بــه شــماره 
ــل  ــت پیمانکاری)حداق ــه دارای گواهــی صلاحی ــکاری ک ــه پیمان ــت ب ــدارکات الکترونیکــی دول ــق ســامانه ت " ۲۰۰۳۰۰۱۰۴۶۰۰۰۰۵۲ "را از طری
ــت اســناد مناقصــه،  ــد مناقصــه از دریاف ــه مراحــل فراین ــد. کلی ــذار نمای ــی باشــد واگ ــت ایمن ــه( و گواهــی صلاحی ــج)۵( در رشــته ابنی ــه پن رتب
ارائــه پیشــنهاد مناقصه گــران و گشــایش پاکتهــا از طریــق ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت بــه آدرسwww.setadiran.ir انجــام خواهــد 
شــد. لــذا مناقصــه گــران صلاحیــت دار در زمینــه موضــوع مناقصــه مــی تواننــد جهــت اخــذ اســناد بــه ترتیــب اطلاعــات زمانــی ذکــر شــده در 
ذیــل بــه ســامانه ســتاد مراجعــه و اســناد مربوطــه را دریافــت و پــس از تکمیــل، همــراه بــا اســناد و مــدارک خواســته شــده در ســامانه تــدارکات 
ــام در ســامانه و  ــی در ســامانه، مراحــل ثبــت ن ــت قبل ــت بارگــذاری نماینــد. لازم اســت مناقصــه گــران در صــورت عــدم عضوی الکترونیکــی دول
دریافــت گواهــی امضــا الکترونیکــی جهــت شــرکت درمناقصــه را محقــق ســازند. بــه پیشــنهاد هــای واصلــه خــارج از ســامانه تــدارکات الکترونیکــی 
دولــت و همچنیــن بــه پیشــنهادهای فاقــد امضــا، مشــروط، مخــدوش و پیشــنهادهایی کــه بعــد از انقضــاء مــدت مقــرر واصــل شــود ، ترتیــب اثــر 

داده نخواهــد شــد. ســایر اطلاعــات مــورد نیــاز بــه شــرح ذیــل اعــلام مــی گــردد.
1-تاریخ اولین انتشار اسناد مناقصه در سامانه : از ساعت ۱۱ روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۳/۷/۲۴
2-آخرین مهلت دریافت اسناد مناقصه از سامانه : تا ساعت ۱۰ روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۷/۲۸

3-آخرین مهلت  بارگذاری اسناد مناقصه در سامانه: تا ساعت ۱۰ روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۸/۱۲
4- تاریخ گشایش پاکات ارزیابی در سامانه: ساعت ۱۰:۳۰ روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۸/۱۲

5-آخرین مهلت تحویل اصل پاکات پیشنهاد )الف،ب،ج(: ساعت ۱۲ روز یک شنبه مورخ ۱۴۰۳/۸/۱۳ 
6- تاریخ بازدید از محل : ساعت ۹ صبح روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۳/۸/۸

ــت  ــدارکات الکترونیکــی دول ــی کیفــی از طریــق ســامانه ت ــا: پــس از کســب امتیــاز لازم در ارزیاب ــنهاد ه ــاکات پیش ــایش پ ــخ گش 7-تاری
اطــلاع رســانی مــی گــردد.

8-نوع کمیت و کیفیت کالای مورد نظر: وفق اسناد مناقصه خواهد بود.
9- نحوه برگزاری مناقصه: عمومی یک مرحله ای همراه با ارزیابی کیفی مناقصه گران )یکپارچه(

1۰- مدت انجام کار: ۶ ماه 
11- مبلغ برآورد انجام کار: ۵۳,۵۰۲,۷۴۹,۸۶۲ ریال

ــوع و مبلــغ تضمیــن شــرکت در فراینــد ارجــاع کار: بــه صــورت یــک یــا ترکیبــی از تضامیــن بندهــای الــف، ب، پ، ج، چ، ح ,خ  12- ن
مــاده ۴ آئیــن نامــه تضمیــن معامــلات دولتــی بــه شــماره۱۲۳۴۰۲/ت۵۰۶۵۹هـ مــورخ۹۴/۹/۲۲ و اصلاحیــه شــماره ۵۲۱۱/ت۵۷۵۹۲هـــ مــورخ 
۱۴۰۰/۱/۲۲مصــوب هیــات وزیــران بــه مبلــغ دو میلیــارد و ششــصد و هفتــاد و پنــج میلیــون و یکصــد و ســی و هفــت هــزار و چهارصــد و نــود و 
ســه )۲,۶۷۵,۱۳۷,۴۹۳( ریــال مــی باشــد. بــه پیشــنهادهای فاقــد ســپرده، ســپرده هــای مخــدوش، ســپرده هــای کمتــر از میــزان مقــرر، چــک 

شــخصی و نظایــر آن، ترتیــب اثــر داده نخواهــد شــد.
13- مــدت اعتبــار پیشــنهادها: پیشــنهادها بایــد از هرحیــث بــرای مــدت ۹۰ روز بعــد از تاریــخ تعییــن شــده بــرای صــدور ضمانتنامــه معتبــر 

باشــند و ایــن مــدت بــرای ۹۰ روز دیگــر قابــل تمدیــد مــی باشــد.
ــرق  ــان فلســطین - شــرکت ب ــد – نبــش خیاب ــان زن ــف"،"ب" و "ج": شــیراز –خیاب ــال پاکتهای"ال ــت ارس ــرکت جه ــن ش ــانی ای 14- نش
 " CD منطقــه ای  فــارس- دبیرخانــه مرکــزی )تذکــر مهــم، ارســال یــک نســخه از اصــل پاکتهــای "الــف )اصــل ضمانتنامــه(" و"ب بــه صــورت
و "ج  )بــرگ پیشــنهاد قیمــت موجــود در اســناد بــه صــورت فیزیکــی و جــداول مقادیــر و قیمــت هــا بــه صــورت CD( بــه صــورت لاک و مهــر 

شــده الزامــی اســت(
15- محل برگزاری مناقصه: شیراز، خیابان زند، نبش خیابان فلسطین، شرکت برق منطقه ای فارس، امور تدارکات و قراردادها
16- نام و نشانی مشاور: شرکت مهندسی مشاوران شیراز انرژی به نشانی شیراز ، شهرک گلدشت محمدی ، کوچه شبنم ۴۰  

17- ســایر اطلاعــات و جزئیــات مربوطــه در اســناد مناقصــه منــدرج اســت. ضمنــاً چنانچــه در مــورد مفهــوم قســمتی از اســناد مناقصــه ابهــام یــا 
ســئوالی وجــود داشــته باشــد مــی تواننــد بــا شــماره فکــس ۳۲۳۵۹۰۴۷- ۰۷۱ دبیرخانــه مرکــزی شــرکت بــرق منطقــه ای فــارس )امــور تــدارکات 

و قراردادهــا( مکاتبــه نماینــد.
18- به پیشنهادهای فاقد امضا، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضاء مدت مقرر واصل شود، مطلقا ترتیب اثر داده نخواهد شد.

 19- اطلاعــات تمــاس ســامانه ســتاد جهــت انجام مراحــل عضویت در ســامانه : تلفن مرکــز راهبــری و پشــتیبانی ســامانه ۱۴۵۶می باشــد.
شناسه آگهی :  ۱۸۰۶۵۹۴

 آگهی تجدید مناقصه عمومی یك مرحله ای  آگهی تجدید مناقصه عمومی یك مرحله ای 
شماره مرجع: شماره مرجع: 3131--14031403

شرکت برق منطقه ای فارس
62۰4

ــا شــرایط ذیــل بصــورت برگــزاری مناقصــة عمومــی دو مرحلــه ای  ریالــی یکپارچــه از طریــق شرکت برق منطقه ای فارس پالایشــگاه ســوم شــرکت مجتمــع گاز پــارس جنوبــی در نظــر دارد اقــلام مــورد نیــاز خــود را ب
ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت )ســامانه ســتاد( تامیــن نمایــد:

2۰۰3۰96433۰۰۰۰44 شماره فراخوان در سامانه ستاد ایران
 02/042/R3MI مناقصه شماره MI-0240129-ER3 تقاضای شماره مناقصه و تقاضا 

CIRCUIT BREAKER موضوع مناقصه/ شرح مختصر اقلام درخواستی
5/۰95/۰۰۰/۰۰۰ ریال مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار

تضمیــن شــرکت در فراینــد ارجــاع کار بصورت یکــی از تضامین قابــل قبول وفق آییــن نامه تضمیــن شــماره 1234۰2/ت5۰659 ه
ــخ  ــل از تاری ــت قب ــه می بایس ــد ک ــی باش ــتاد م ــامانه س ــدرج در س ــرایط من ــق ش ــران و مطاب ــات وزی ــورخ 94/۰9/22 هی  م

ــدار شــود و در ســامانه نیــز بارگــذاری گــردد. ــه صــورت فیزیکــی تســلیم خری گشــایش پاکتهــا ب
نوع تضمین شرکت درفرایند ارجاع کار

1۰1/893/2۰3/۰۰۰ ریال مبلغ برآوردی مناقصه

7 روز پس از درج نوبت دوم آگهی در صفحه اعلان عمومی سامانه ستاد ایران می باشد. آخرین مهلت دریافت اسناد ارزیابی کیفی در 
سامانه ستاد 

ظرف مدت دو هفته پس از انقضای مهلت دریافت اسناد می باشد. آخرین مهلت بارگذاری پاکات الف.ب.ج و مستندات 
ارزیابی کیفی )رزومه( در سامانه ستاد

استان بوشهر- شهرستان عسلویه- شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی- پالایشگاه سوم -امور کالا واحد خرید آدرس مناقصه گزار

بدیهــی اســت کلیــه فرآینــد برگــزاری مناقصــه الکترونیکــی از طریــق درگاه ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت )ســامانه ســتاد( بــه نشــانی: WWW.SETADIRAN.IR انجــام مــی پذیــرد 
وبــه پیشــنهاد هــای خــارج از ســامانه ســتاد هیچگونــه ترتیــب اثــری داده نخواهــد شــد و مناقصــه گــران بایســتی نســبت بــه ثبــت نــام در ســامانه ســتاد و دریافــت گواهــی امضــاء الکترونیکــی 

اقــدام نماینــد.
مناقصه گران می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن های ۵۰۳۷-۰۷۷۳۱۳۱۵۱۷۹ تماس حاصل فرمایند. 

شناسه آگهی :  ۱۸۰۶۵۶۳ 
نوبت اول  : ۱۴۰۳/۰۷/۲۳ نوبت دوم  :  ۱۴۰۳/۰۷/۲۴

آگهی فراخوان مناقصه عمومیآگهی فراخوان مناقصه عمومی
 دو مرحله ای ریالی یکپارچه دو مرحله ای ریالی یکپارچه

نوبت دوم

شرکت انتقال گاز ایران
منطقه دو عملیات انتقال گاز

روابط عمومی شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی
6162

شرکت ملی نفت ایران
شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب

)سهامی خاص(

2

وزیر دفاع:

رژیم صهیونیستی 
ضربات جبران ناپذیری 

دریافت کرده است 
ئی

ضرا
ضا خ

لیر
س: ع

عک



سه شنبه  24 مهرماه 1403    سال پنجم   شماره  1405 2

سی
سیا

اخبار

 رئیس جمهوردر دیدار با معاون نخست وزیر جمهوری آذربایجان 
بر اهمیت گسترش همکاری های مشترک بین دو کشور تأکید کرد

»مسعود پزشــکیان« رئیس جمهوری اســلامی ایران در دیدار 
»شــاهین مصطفی« معاون نخســت وزیر جمهوری آذربایجان بر 
اهمیت گسترش همکاری های مشترک بین دو کشور تأکید کرد.

رئیــس جمهور در این دیدار با اشــاره به اشــتراکات تاریخی و 
فرهنگی دو کشور، گفت: شما برادران ما هستید و گسترش روابط 

دو کشور برای ما ارزش بسیاری دارد.
پزشکیان بر احترام به تمامیت ارضی جمهوری آذربایجان تأکید 
کرد و اظهار داشــت: معتقدیم حق حاکمیت هیچ کشوری نباید 
نادیده گرفته شود، از سوی دیگر باز شدن پای کشورهای دیگر به 
منطقه را به صلاح کشــورهای این منطقه نمی دانیم، چرا که باور 
داریم با همکاری یکدیگر می توانیم امنیت و مسائل مرتبط به خود 
را حل کنیم و این سیاســت اصولی دولت جمهوری اسلامی ایران 

است که همواره بر آن تأکید داشته و داریم.
رئیــس جمهور همچنین با تأکید بر ضرورت تســریع در اجرای 
تفاهمات میان دو کشور، افزود: در دیدار با مقامات سایر کشورهای 
همســایه و کشورهای اســلامی منطقه هم تأکید کرده ام که باید 
امکانی را فراهم کنیم تا ارتباطات و مراودات میان مردم تســهیل 
شــود. در همین راســتا از تمام پروژه هایی کــه ارتباطات میان 

کشورهای اسلامی را بیش از پیش توسعه دهد، استقبال می کنیم
پزشــکیان تاکید کرد: برای تقویت و ارتقــای امنیت، برقراری 
آرامــش و ارتباط بین کشــورها، نیازی به دیوارکــشی در مرزها 
نیست، بازارهای کشورهای اسلامی باید به روی یکدیگر باز باشد و 
تجــار به راحتی با هم کار کنند. رئیس جمهور در ادامه بر ارتقای 
ســطح همکاری ها میان دو کشــور تأکید کرد و گفت: از برقراری 
مسیرهای ریلی و بزرگراهی میان دو کشــور اســتقبال می کنیم 
و همچنیــن خواهان تداوم و گســترش همکاری ها در زمینه های 
انرژی و کشــاورزی هستیم و به آنچه در این زمینه ها توافق شده، 
پایبندیم. پزشــکیان در این دیدار با اشاره به رسیدگی های قضائی 

به پرونده فرد حمله کننده به سفارت جمهوری آذربایجان، گفت: 
این موضوع را تا اجرای کامل روندهای قانونی دنبال می کنیم.

»شاهین مصطفی« معاون نخست وزیر جمهوری آذربایجان نیز 
در این دیدار ضمن اعلام آمادگی کشــورش برای گسترش روابط 
با جمهوری اســلامی ایران افزود: به نماینــدگی از رئیس جمهور 
آذربایجــان اعلام می کنم که خواهان گســترش روابط با ایران در 
زمینه های اقتصادی، تجاری، خطوط ســوآپ انــرژی، فرهنگی، 
ترانزیــت و تکمیل و توســعه خطوط جاده ای و ریلی مشــترک، 
امنیتی و دفاعی اســت و برای روابــط خود با ایران اهمیت زیادی 

قائل هستیم.
وی با بیان اینکه الهام علی اف رئیس جمهوری آذربایجان خواهان 
تقویت آرامش و تثبیت صلح در منطقه اســت، اظهار داشــت: ما 
نســبت به هیچ کشوری ادعای ارضی نداریم و متقابلاً ادعای هیچ 
کشوری علیه تمامیت ارضی خود را نمی پذیریم و معتقدیم مسائل 
و مشــکلات منطقه باید از طریق مذاکره میان کشورهای منطقه 
حل و فصل شود. شاهین مصطفی با اعلام آمادگی کشورش برای 
تداوم همکاری های گسترده با ایران و اجرایی شدن تفاهم نامه های 
قبلی، به برگزاری نشســتی بین المللی در باکو با موضوع تغییرات 
اقلیمی در آینده نزدیک اشاره کرد و از دکتر پزشکیان برای شرکت 

در این نشست دعوت به عمل آورد.

پزشکیان در دیدار معاون نخست وزیر آذربایجان تاکید کرد؛

استقبال ایران از هر اقدامی در راستای گسترش روابط با آذربایجان

رؤســای مجالس ایران و آذربایجان در حاشیه برگزاری اجلاس 
اتحادیه بین المجالس جهانی با یکدیگر دیدار کردند.

صاحبــه غفاروا رئیس مجلس آذربایجــان و محمدباقر قالیباف 
رئیس مجلس شورای اسلامی در حاشیه برگزاری اجلاس اتحادیه 

بین  المجالس جهانی در ژنو دیدار و گفت وگو کردند.
رئیس مجلس شــورای اســلامی به همراه هیئت پارلمانی برای 
حضور در یکصد و چهل و نهمین اتحادیه بین المجالس جهانی به 
ژنو رفت و نشســت نشست فوق العاده اتحادیه مجالس کشورهای 
عضو سازمان همکاری اسلامی )PUIC( و نشست اتحادیه مجالس 

کشورهای آسیایی)APA( سخنرانی کرد.
قالیباف همچنین در حاشیه این اجلاس، دیدارهایی با روســای 
مجالس امارات و الجزایر و همچنین رییس دوره ای IPU داشت

در حاشیه یکصد و چهل  و نهمین اجلاس اتحادیه بین المجالس 
جهانی )IPU( در ژنو، رئیس مجلس عراق و رئیس مجلس شورای 

اسلامی دیدار و گفتگو کردند.
همچنیــن در حاشیه یکصد و چهــل و نهمین اجلاس اتحادیه 
بین المجالــس جهــانی )IPU( در ژنو، رئیــس مجلس عراق و 
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی نیز با هم دیدار و 
گفتگو کردند. گفتنی است، رئیس مجلس شورای اسلامی به همراه 
هیئت پارلمانی برای حضــور در یکصد و چهل و نهمین اتحادیه 

بین المجالس جهانی به سوئیس سفر کرد.
ایــن دوره از اجلاس IPU با موضــوع گفتگوی عمومی مجمع 
»اســتفاده از علــم، فناوری و نــوآوری )STI ( بــرای آینده ای 

مسالمت آمیزتر و پایدارتر« انتخاب شده است.

همزمان با برگزاری مجمع اتحادیه بین المجالس جهانی IPU در 
ژنو، مجمع مجالس آسیایی APA، اتحادیه پارلمانی کشــورهای 
اسلامی PUIC، اعضای پارلمان های عضو BRICS نشست های 

تخصصی خود را برگزار می شود.

دیدار رؤسای مجالس ایران ، آذربایجان و عراق 

 رییس جمهور در پیامی به مناسبت روز جهانی استاندارد

نظام استاندارد نقش فعالانه در 
بهبود کیفیت محصولات داشته باشد

رئیس جمهور در پیامی به مناســب روز جهانی استاندارد گفت: 
دولت وفاق ملی، از نظام اســتاندارد انتظار دارد با نقش آفرینی 
فعالانه در بهبود کیفیت کالاها و خدمات، بتواند در ارتقای سطح 

زندگی آحاد جامعه نقش متمایز و واقعی خود را ایفا کند.
مســعود پزشکیان در پیامی به مناســبت روز جهانی استاندارد 
تصریح کرد: بی شک نظام استاندارد در ارتقای کیفیت زندگی و 
رفاه مردم، تأمین منافع ملی و ارتقای توان رقابتی تولیدات ملی 
و تحقق برنامه های توسعه به ویژه تحقق اهداف سند چشم انداز 
و ترویج فرهنگ اســتاندارد، نقش بسیار مؤثر و اساسی داشته و 

می تواند بسترهای مناسبی را برای توسعه کشور فراهم سازد.
وی گفــت: اســتاندارد، حاصل تلاش و خــرد جمعی نخبگان 
و متخصصان در پاســخ بــه نیازهای اجتماع اســت. این مهم، 
ترسیم کننده ابعاد زندگی مطلوب و ایمن در عرصه های مختلف 
بوده و بسترســاز تحقق بسیاری از اولویت های بشر نظیر تأمین 
تغذیه ســالم، محیط زیست پاک، صیانت از سرمایه های انرژی، 
کیفیت محصولات، بهره وری و اثربخشی کار و فعالیت و در یک 

کلام زندگی سالم و ایمن است.
پزشــکیان اظهار داشت: بی شک نظام اســتاندارد در ارتقای 
کیفیت زندگی و رفاه مردم، تأمین منافع ملی و ارتقای توان 
رقابتی تولیدات ملی و تحقق برنامه های توسعه به ویژه تحقق 
اهداف سند چشم انداز و ترویج فرهنگ استاندارد، نقش بسیار 
مؤثر و اساسی داشــته و می تواند بسترهای مناسبی را برای 

توسعه کشور فراهم سازد.
رئیس جمهور در ادامه این پیام آورده اســت: دولت وفاق ملی، 
اولویت دادن به مردم و کســب رضایت آنــان را در بخش های 
مختلف یک اصل محوری می دانــد و در این چارچوب، از نظام 
اســتاندارد انتظار دارد با نقش آفرینی فعالانه در بهبود کیفیت 
کالاهــا و خدمات بتواند در ارتقای ســطح زندگی آحاد جامعه 

نقش متمایز و واقعی خود را ایفا کند.
وی تاکید کرد: روز جهانی استاندارد امسال که در ایران عزیز ما 
با شــعار »استانداردها؛ مشارکت مردمی؛ جهش تولید و توسعه 
اقتصادی« نامگذاری شــده است، فرصت مغتنمی برای بازبینی 
و ارزیابی فعالیت ها در جهت افزایش آگاهی و درک بهتر نسبت 
به اهمیت و جایگاه نظام استاندارد به منظور بهبود فضای کسب 
و کار، افزایــش کیفیت محصولات و سلامت زندگی و در نهایت 

کسب رضایت مردم است.
وی ادامــه داد: اینجانــب با قدردانی از همه شــرکت کنندگان 
محترم و دست اندرکاران برگزاری این مراسم علمی، روز جهانی 
استاندارد را به همه اعضای خانواده بزرگ و خدوم نظام استاندارد 
ایــران اسلامی تبریک و تهنیت می گویم و برای همگان آرزوی 

توفیق و سربلندی دارم.
 

وزیر امور خارجه:

 دیپلماسی تنها راه پیشگیری از
 بحران های بزرگ در منطقه است

وزیر امور خارجه ایران گفت: دیپلماسی تنها راه پیشــگیری از 
بحران های بزرگ در منطقه است.

سید عباس عراقچی که به مســقط ســفر کرده اســت، اظهار 
کرد: »روابط جمهوری اسلامی ایران و ســلطنت عمان مبتنی 
بر دوســتی، احترام متقابل و همکاری مشــترک در بسیاری از 

موضوعات است که دو کشور دوست را به هم نزدیک می کند.«
وی دربــاره دیدار و رایزنی خود با همتای عمــانی افزود: دیدار 
و گفت گوی امروز با سید بدر بن حمد البوســعیدی، وزیر امور 
خارجه در مســقط نتیجه بخش بود. عمان نقش مهمی در حل 

و فصل بسیاری از مسائل منطقه ای و بین المللی ایفا می کند.«
عراقچی هشدار داد: »منطقه در حال تجربه وضعیت هشدار است 
و ممکن است در آستانه درگیری های گسترده قرار گیرد، به ویژه 

با توجه به شرایط پرتنشی که در حال حاضر شاهد آن است.«
وزیر خارجه ایران با تاکید بر اینکه »ایران برای هر ســناریویی 
آمــادگی کامل دارد«، گفــت: دیپلماسی تنها راه پیشــگیری 
از بحران هــای بــزرگ در منطقه و پرهیز از تشــدید تنش ها و 

جنگ هاست.

وزیر خارجه ایران و عمان خواستار توقف فوری نسل کشی رژیم اسرائیل در غزه و لبنان شدند
 سخنگوی وزرات امور خارجه نوشت: وزیر امور خارجه عراق و عمان در مورد وضعیت هشدار آمیز منطقه تبادل نظر کردند و خواستار توقف فوری نسل کشی و تجاوزات رژیم 

اسرائیل در غزه و لبنان شدند. اسماعیل بقایی در رابطه با دیدار سید عباس عراقچی با وزیر امور خارجه عمان در شبکه اجتماعی ایکس، نوشت:
دکتر عراقچی وزیرامورخارجه و همتای عمانی سید بدر البوسعیدی  بحث و گفتگوی بسیار مفیدی در مورد موضوعات مورد علاقه یا نگرانی مشترک داشتند. 

طرفین در مورد وضعیت هشدار آمیز منطقه تبادل نظر کردند و خواستار توقف فوری نسل کشی و تجاوزات رژیم اسرائیل در غزه و لبنان شدند. آنها همچنین ضرورت تلاش 
بیشتر برای بسیج کمک های بشردوستانه بین المللی به آوارگان را مورد تاکید قرار دادند.

وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح گفت: همان گونه که رژیم 
صهیونیستی سال ۲۰۰۶ از محور مقاومت شکست خورد، امروز نیز در 

بسیاری از حوزه ها ضربات جبران ناپذیری دریافت کرده است.
آئین آغاز سال تحصیلی ۱۴۰۴_۱۴۰۳ دانشگاه صنعتی مالک اشتر  

با حضور امیر ســرتیپ خلبان »عزیز نصیرزاده« وزیر دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح، جمعی از استادان، دانشجویان و مدیران در این دانشگاه 

برگزار شد.
وی در این مراسم با اشاره به مسائل منطقه اظهار کرد: همان گونه که 
رژیم صهیونیستی سال ۲۰۰۶ از محور مقاومت شکست خورد، امروز نیز 

در بسیاری از حوزه ها ضربات جبران ناپذیری دریافت کرده است.
وزیر دفاع با بیان اینکه امروز انتظارات از دانشــگاه های کشور به ویژه 
دانشــگاه صنعتی مالک اشتر زیاد است، گفت: چشــم امید کشور به 
دانشگاه ها است که با ارتباط گیری با صنعت و با به کارگیری فناوری های 
جدیــد در رفع گلوگاه های صنعــتی مؤثر عمل کنند و این مهم جز با 

برنامه ریزی، تلاش و کار جهادی انجام پذیر نیست.
سرتیپ نصیرزاده با بیان اینکه دانشگاه باید تولید علم کند، افزود: مقالات 

دانشــجویان نباید تنها با معیارهایی که در خارج از کشور وجود دارد، 
ســنجیده و داوری شود، بلکه نتایج این مقالات باید در خدمت توسعه 

صنعتی و جهت بخشی به علوم نوین در کشور نیز استفاده شود.
وزیر دفاع در ادامه این مراســم ضمن بیان تفاوت های ریشه ای نظام 
اســلامی با نظام غربی افزود: ما در جبهه حق و در مکتب امام حسین 
)ع( هســتیم و باید با کار و تلاش ۱۰ برابری دشمن را شکست دهیم و 
ان شاءالله عرصه را برای ظهور منجی عالم بشریت آماده کنیم و در این 

مسیر شما دانشجویان نقش بسیار پررنگ و با اهمیتی دارید.
ســرتیپ نصیرزاده در این مراســم یادآور شــد: در دانشگاه علاوه بر 
فعالیت های علمی، فعالیت های تربیتی و فرهنگی نیز باید از امتیاز بالایی 
برخوردار باشد زیرا دشمن در این حوزه نیز در حال تهاجم به کشور است 

و شما دانشجویان باید در خط مقدم این عرصه با دشمن مقابله کنید.

وزیر دفاع:

رژیم صهیونیستی ضربات جبران ناپذیری دریافت کرده است 

مفقودی 
بــرگ ســبز تراکتــور ۴۷۵ تــک به رنــگ قرمــز پــلاک ۵۹-۴۹۱ ک ۸۱ 
مــدل ۱۴۰۲ شــماره موتــور MT۴A۲W۵۶۲۴L و شــماره شاســی 
رحیمــه  اینجانبــه  بــه  متعلــق   N۳HKSAD۱CPE۱۳۰۵۷۳
ــده و  ــود گردی ــی ۴۸۸۹۶۸۱۶۳۹  مفق ــماره مل ــن ش ــرزی دوزی فرام

ازدرجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.
 گلستان – مینودشت 6233

  وزیر کشــور بر اهمیت استفاده از همه 
ظرفیت های کشور به منظور پیشرفت متوازن 
مبتنی بر عدالت تاکید کرد و خواستار ارتقای 
نقش موثر »شــورای گفت وگــوی دولت و 
بخش خصوصی« اســتان ها به منظور رفع 

مشکلات زیرساختی تولید و اقتصاد شد.
اســکندر مؤمنی در ابلاغیه ای، استانداران 
سراســر کشــور را موظف کرده طبق ماده 
۱۳ قانون بهبود مســتمر محیط کســب و 
کار، با همکاری رؤســای اتاق ها در اســتان 
متبوع خود، »شــورای گفت وگوی دولت و 
بخش خصوصی« در اســتان ها را با ترکیبی 
متناسب و به ریاســت خود تشکیل دهند 
و فرآینــد دریافــت و بررسی درخواســت 
تشکل ها و فعالان اقتصادی و اتخاذ تصمیم 
برای بهبود محیط کسب و کار در استان ها 
را ســازماندهی کنند. وزیر کشــور در این 
ابلاغیه، »شورای گفت وگوی دولت و بخش 
خصوصی« را یکی از نهادهایی برشــمرده 
اســت که می تواند به بهبود فضای کســب 
و کار در کشــور و ایجاد وفــاق میان دولت 
و بخش خصوصی جهت سیاســت گذاری 

برای هدایت صحیح منابع و سرمایه گذاری 
بر اســاس ظرفیت ها و مزیت های نسبی در 
پهنه ســرزمینی کمک کند. بر این اساس 
اســتانداران موظف هستند ضمن برگزاری 
جلسات شوراهای اســتانی حداقل هر ماه 
یک بار، گزارش ها و درخواست های رسیده به 
شــورا را که ابعاد ملی و فراگیر دارند، جهت 
بررسی و تصمیم گیری به دبیرخانه شورای 
گفت وگو ارســال کنند. مؤمنی تاکید کرده 
است استانداران به عنوان نماینده عالی دولت 
در استان و رئیس »شورای گفت وگوی دولت 
و بخش خصوصی« ضمن راهبری جلسات 
شورا و تعامل سازنده با بخش خصوصی، ملزم 
به استفاده از ظرفیت شــورای موصوف در 
راستای بهبود فضای کسب و کار و تسهیل 

فرآیندهای اداری هستند.

ضرورت ارتقای نقش شورای گفت و گوی 
دولت و بخش خصوصی استان ها

 شورای اسلامی به تشــریح اقدامات نمایندگان در 
نخســتین روز از سفر خود به ژنو و حضور در نشست 
بین المجالس آسیایی پرداخت و گفت: مقرر شــد تا 
به پیشنهاد ایران، قطعنامه ماده اضطراری با موضوع 
اقدام علیه جنایات صهیونیســت ها تدوین شده و به 
تصویب برسد. با اشاره به بخشی از سخنرانی خود در 
نشست اتحادیه بین المجالس آسیایی)APA(، مسأله 
اساسی یک سال اخیر را شرایط ویژه حاکم بر منطقه 
غــرب آسیا عنوان کرد و گفت: امروز مردم بی گناه و 
مظلوم از جمله زنان و کــودکان در کرانه باختری و 
لبنان توسط جنگنده های رژیم صهیونیستی بمباران 
می شــوند. نماینــده مردم تهران، ری، شــمیرانات، 
اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه علیرغم کارشکنی شورای امنیت، سازمان ملل 
قطعنامه ای در محکومیت جنایات صهیونیســت ها 
تصویب کرد، اظهار کرد: با این حال IPU در اجلاس 

هــای قبلی خود که در آنگولا و ژنو برگزار شــده بود 
نتوانست در این خصوص به یک تصمیم واحد برسد 
از این رو باید حتما در این اجلاس به یک نتیجه واحد 
 APA برسیم. وی در ادامه با بیان اینکه در نشســت
یک نماینده از ایران و یک نماینده از کشــور دیگری 
انتخاب شــدند تا روی متن قطعنامه ماده اضطراری 
کار کنند، گفت: رئیس مجلس نیز در نشست اتحادیه 
بین المجالس آسیایی گزارش جامعی از سفر خود به 
بیروت ارایه داد که بسیار مهم و حاوی پیام حمایتی 
از ســوی ایران برای کمک به جریــان مقاومت بود. 
متکی ادامــه داد: همچنین رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در جریان ســخنرانی خود به بیان واقعیات 
منطقه پرداخت تا تصمیم گیری مناســبی در پایان 
نشست در خصوص حل مسأله فلسطین انجام شود. 
این نماینده مردم در مجلــس دوازدهم همچنین با 
اشاره به پیشنهاد خود در گروه بین المجالس آسیایی 
عنوان کرد: پیشــنهاد تعیین نمایندگانی برای ایجاد 
یک کمیتــه اضطراری مرتبط با فلسیــن و لبنان از 
سوی ایران داده شد و جمع بندی دبیرکل گروه بین 
المجالس آسیایی این بود که کمیته فلسطین با نایب 
رئیسی فلسطین و نمایندگی ایران تشکیل شود تا به 

این مسأله کمک کنیم.

هیأت پارلمانی ایران در ژنو به دنبال تصویب 
قطعنامه ای برای آتش بس جنگ غزه است
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تأمیــن مالی پروژه هــای بزرگ یکی از مســائل چالش برانگیز 
است، به همین علت سال های گذشته ساخت پالایشگاه از طریق 
ســرمایه های مردمی یا بازار سرمایه در دستور کار قرار گرفت اما 

به فراموشی سپرده شد.
تأمین مــالی پروژه های بزرگ یکی از مســائلی اســت که همواره 
چالش هایی را به دنبال داشــته است، شاید برای همین است که طی 
سال های گذشته ساخت پالایشگاه از طریق سرمایه های مردمی یا بازار 
سرمایه در دســتور کار قرار گرفت. اما امروزه جهت گیری بسیاری از 
طرح های پالایش نفت خام در دنیا به سمت احداث پتروپالایشگاه ها که 
با هدف تولید فراورده های پتروشیمیایی از نفت خام هستند، معطوف 
شده است. از مزایای ایجاد پتروپالایشگاه ها می توان به افزایش سودآوری 
و بالا رفتن توان رقابت در بازار فراورده های نفتی، بی اثرکردن تحریم ها، 
کاهش هزینه های تأمین خوراک، مدیریت یکپارچه و هماهنگی میان 
واحدها اشــاره کرد. اما با وجود این مزایای متعدد راه اندازی واحدهای 
پتروپالایشی در کشور با مسائلی روبرو است که از جمله مهم ترین آن ها 

موضوع تأمین منابع مالی است.
تأمین مالی ساخت پالایشگاه از طریق بازار سرمایه خود به چند دسته 
تقسیم می شود؛ پذیره نویسی شرکت سهامی انتشار اوراق مشارکت در 
بورس در این شرایط سازمان یا ارگان تأمین کننده به دلیل عدم توانایی 
مالی اوراقی در بورس منتشر می شود که مردم می تواند با خرید اوراق 
مشارکتی که سود علی الحساب در همان ابتدا برایش مشخص شده، 
سرمایه مورد نیاز ســازنده را تأمین می کنند. البته نرخ بازدهی اوراق 
باید جذاب باشــد که به راحتی فروش رود. و در نهایت نهاد ســازنده 
پروژه برای تأمین مالی، در اواســط کار افزایش ســرمایه بدهد؛ با این 
تفاوت که این شرکت پیشتر بایستی در بورس یا فرابورس پذیرفته شده 
باشد. به عنوان مثال شرکتی که می خواهد پروژه ای را بسازد ابتدا باید 
در بورس یا فرابورس پذیرفته شده تا سهامش هم قابل معامله باشد. 
با شــروع پروژه و نیاز به سرمایه جدید، همان شرکتی که در بورس یا 
فرابورس است افزایش سرمایه را انجام می دهد و سهام دارانی که در بازار 
بورس فعال هستند، در افزایش سرمایه آن شرکت، مشارکت می کنند. 
در نهایت پول حاصل از افزایش ســرمایه برای تکمیل پروژه استفاده 
می شــود. عمدتاً این ســه ظرفیت برای تأمین مالی از طریق بورس و 

فرابورس وجود دارد.
تجربه نشان داده مردم از سرمایه گذاری در پتروپالایشگاه 

ها استقبال می کنند
مصطفی ناظمی کارشناس اقتصادی در رابطه با راهکارهای ساخت 
پتروپالایشــگاه گفته بود در واقع ۳ منبع اصلی به تأمین مالی پروژه 
کمک می کنند؛ ســرمایه خود شــرکت، فاینانس خارجی یا اوراق و 
وام های داخلی و ســرمایه های مردمی که هر سه اینها به دلیل همان 
تنفس خوراک قابل جذب هستند. یک نکته دیگر هم در این باره اشاره 
کنم و آنکه در اصلاحیه جدید قانون تا ۳۵ درصد هزینه هایی که برای 
تأمین مالی انجام می شود، مثل نرخ بهره وام یا هزینه های تضمین سود 

وغیره هم انجام می شود، تنفس خوراک تعلق می گیرد که این هم مزیت 
بزرگی حساب می شود.

ناظمی در پاسخ به سوالی مبنی بر امکان سنجی تأمین این حجم از 
منابع مالی برای ساخت هشت پتروپالایشگاه اعلام شده از طرف وزارت 
نفت گفت: ســال ۱۳۹۹ تقریباً ۱۲۰ هزار میلیارد تومان ما نقدینگی 
جدید به بازار سرمایه داشتیم که البته متأسفانه ۸۰ تا از آن خارج شد. 
حالا پتروپالایشگاه ها مجموعاً حدود ۳۰ میلیارد دلار هزینه می برند که 
برابر با ۶۰۰ هزار میلیارد تومان است و ۳۰ درصد آن ۲۰۰ هزار میلیارد 
تومان می شود که آن هم باید طی حداقل پنج سال تأمین شود. یعنی 

سالی حدوداً ۴۰ همت.
وی تصریح کرد: سال ۱۳۹۹ با یک پذیره نویسی که از ارزش واقعی 
خود هم بالاتر بود ۲۰ همت توسط دولت جمع شد و این نشان دهنده 
این است که این پتانسیل وجود دارد ولی باید مردم نسبت به ماهیت 

این پتروپالایشگاه ها و مزایای آن اقناع شوند.
ناظمی با اشاره به تأثیرات عرضه پتروپالایشگاه ها در بازار سرمایه گفت: 
در سال ۹۹ حجم بسیار زیادی از نقدینگی وارد بورس شد در حالی که 
ظرفیت آن فراهم نشده بود و قیمت ها به شکل کاذب بالا رفته بود. این 
مشکل ناشی از کم بودن عمق بازار سرمایه و سرمایه گذاری های مولد 
بود. ولی با ورود پتروپالایشگاه ها و با توجه به اینکه اینها در بلند مدت 
سود ده هستند و تقاضای سفته بازی برای آنها پایین است و البته حجم 
بالای ۲۰۰ هزار میلیارد تومانی آنها نقش اساسی در عمق بخشی به بازار 

سرمایه و ایجاد ثبات در آن داشته خواهند داشت.
بازار سرمایه در تأمین مالی پروژه های پتروپالایشگاهی چه 

نقشی دارد؟
بازار ســرمایه در سال های اخیر شاهد افزایش معاملات بوده است و 
در حال حاضــر بیش از ۳۷ میلیون کد بورسی فعــال وجود دارد. از 
این رو بهره گیری از ظرفیت بازار سرمایه و بورس در هدایت نقدینگی، 
جمع آوری ســرمایه های خرد مردمی و به کارگیری آن در پروژه های 
تولیدی از ظرفیت های بالقوه بازار ســرمایه در کشــور است که از آن 
استفاده نمی شــود. در هفته های اخیر مجید عشقی، رئیس سازمان 
بورس اظهار کرده اســت که تأمین مالی از بازار ســرمایه ویژه بخش 
خصوصی از رویکردهای اولویت دار این ســازمان در سال جاری است. 

همچنین ایشــان با اشاره به افزایش ۳ برابری انتشار اوراق شرکتی در 
ســال ۱۴۰۱ نسبت به سال ۱۴۰۰ تاکید کرد: »هدف ما این است تا 
منابع نقدینگی موجود در کشور را از طریق تأمین مالی در بازار سرمایه، 

به سمت تولید هدایت کنیم.«
تردید از بازگشت سرمایه

اما علت بی اقبالی بازار سرمایه نسبت به ساخت پالایشگاه چیست و 
چرا طرحی بر روی زمین مانده است برخی از کارشناسان بر این باورند 
به دلیل آنکه مشخص نیست این پروژه توجیه اقتصادی داشته باشد یا 
نه بسیاری از فعالان بورسی در این پروژه ها مشارکت نمی کنند، ضمن 
آنکه بیشتر پروژه های در دستور کار به صورت ارزی برنامه ریزی شده اند 
و نوسانات ارزی هم بی تأثیر از این موضوع نیست و در نهایت آیا این 

سرمایه گذاری به سود دهی می رسد یا زیان آور است.
پیشــنهادی که برای حل این مســاله از ســوی کارشناسان وجود 
دارد آنکه به گونه ای سیاســتگذاری شود که نرخ سودی را به صورت 
علی الحساب برای ســرمایه گذار تضمین کند تا سرمایه گذاری جذاب 
شــود. البته در اجرای این راهکار باید حواسمان باشد که نرخ سود را 

منطقی بالا ببریم تا در خاتمه کار، پروژه برای سازنده زیان ده نشود.
باید 3۰ درصد سهام پتروپالایشگاه ها به مردم واگذار شود

همچنین عماد رفیعی، کارشــناس حوزه انرژی چندی پیش در 
گفت وگو با خبرنگار مهــر در این باره گفت: در قانونی که تعیین 
شــده شرکت ها حداکثر یک ســال پس از دریافت مجوز خوراک 
باید ۳۰ درصد ســهام را از طریق پذیره نویسی عمومی به مردم 
واگذار کنند و آنچه مشــاهده شــد این بود که این فرصت برای 
این شــرکت ها بسیار کم بود و در مدت یک سال نهایتاً شرکت ها 
می توانســتند به انتخاب، تســطیح و فنس کشی زمین و انتخاب 
لایسنسورها بپردازند و فرصت کافی برای عرضه ۳۰ درصد سهام 
در بازار سرمایه نداشته باشند و به همین دلیل به دو سال تمدید 
شــد تا شــرکت ها بتوانند عرضه بهتری در بورس داشته باشند و 

ثانیاً به مشکلات متعهد پذیره نویسی مواجه نشوند.
وی افزود: البته یک اجازه دیگری هم در قانون داده شد و آنکه با توجه 
به تأمین مالی سنگین شرکت ها، این اجازه داده شد که یک بار بدون 
متعهد پذیره نویسی و با تأیید سازمان بورس اقدام به تأمین مالی کنند، 

مشابه آنچه برای صندوق پالایشی یکم رخ داد.
بر اساس این گزارش برای آنکه مردم از بازار سرمایه پتروپالایشگاه ها 
استقبال کنند ابتدا باید اطمینان خاطری از سودآور بودن پتروپالایشگاه 
مربوطه به مردم داده شــود، ضمن آنکه اطلاع رســانی و به روز بودن 
اطلاعات تأثیر به سزایی در سرمایه گذاری در چنین پروژه هایی دارد، به 
عبارتی باید پروژه به نسبت سایر بازارها سوددهی خوبی داشته باشد و 
سوددهی آن تضمین شده باشد. پروژه در موعد مقرر تمام شود و حالا 
این پروژه با این ویژگی های مناسب به خوبی برای مردم شرح و توضیح 
داده شود تا سرمایه به سمت آن هدایت شود. تا مجدداً بتوان ساخت 

پترو پالایشگاه ها از طریق بازار سرمایه احیا کرد.

با توجه به اهمیت ایجاد پالایشگاه ها در کشور صورت گرفت؛

 وزیر نیرو:تامین مالی پتروپالایشگاه ها از بازار سرمایه در هاله ای از ابهام

اقتصاد انرژی باید اصلاح شود

وزیــر نیرو با بیان اینکه ابتدا باید اقتصــاد انرژی را اصلاح کرد، 
گفت: ابتدا باید سهمیه بندی عادلانه انرژی صورت بگیرد و مازاد 

بر الگوی مصرف در بازار دیگری تهیه شود.
عبــاس علی آبادی، وزیــر نیرو امروز در ســومین کنفرانس و 
نمایشگاه بین المللی بهینه سازی و بهره وری انرژی گفت: مبنای 
زندگی بشــر انرژی اســت که از منابع اولیه بوده و خوشبختانه 
کشور ما در منابع اولیه انرژی مطلوبی چه از حیث تجدید پذیر و 

چه از حیث غیر تحدید پذیر دارد.
علی آبادی افزود: کشــور ما دومین رتبه ذخایر گازی را دارد 
کــه نزدیک به ۳۴ تی اس ام گازی از آن جمله اســت. رتبه 
چهارم ذخایر نفتی و در مجمــوع رتبه اول انرژی را به خود 

اختصاص می دهیم.
وی ادامــه داد: از نظر تولید فرآورده نیز وضعیت مطلوبی داریم؛ 
۱۱۰ میلیــون لیتر فرآورده و ۵۵ میلیــون لیتر مازوت و ۱۲۰ 
میلیون لیتر بنزین تولید می کنیم اما باز هم ناترازی انرژی داریم

عــلی آبادی اضافه کرد: ۱۰۰ میلیارد متر مکعب در ســال آب 
مصرف می کنیم ارزش آن در اروپا چقدر است؟

به گفته وی، کل درآمد نفتی ما ۵۰ میلیارد دلار اســت که در 
کشور ما ۲۰۰ میلیارد دلار انرژی مصرف می شود که ممکن است 

ارزانی انرژی منجر به این موضوع شده باشد.
علی آبادی اضافه کرد: اشــتباه اصلی در اقتصاد انرژی است زیرا 
صرفه جویی در آن وجود ندارد به همین دلیل ابتدا باید اقتصاد 
انــرژی را اصلاح کرد. اگر بخواهیم اقتصاد انرژی را اصلاح کنیم 

باید خودروی برقی را جایگزین خودروهای بنزینی کرد.
بــه گفته وزیر نیرو، اگر ۱۰۰ هزار تاکسی برقی باشــد به ۲۰۰ 

مگاوات برق نیاز است.
عــلی آبادی اضافه کرد: ابتدا باید ســهمیه بندی عادلانه انرژی 
صورت بگیرد و مازاد بر الگوی مصرف در بازار دیگری تهیه شود

وزیر نیــرو عنوان کرد: ۵۰ هزار مگاوات نیروگاه تجدید پذیر در 
برنامه داریم که در صورتی که تمایل برای سرمایه گذاری وجود 
داشــته باشد از آن استقبال می کنیم البته موانعی در این زمینه 

وجود دارد.
 

معاون وزیر نفت:

مصرف نهایی انرژی در کشور معادل 
4.7 درصد است

معاون وزیر نفت گفت: بر اساس تراز هیدرو کربوری تولید نهایی 
انرژی ۹.۴ میلیون بشکه نفت خام بوده و مصرف نهایی انرژی در 

کشور معادل ۴.۷ درصد بوده است.
هوشــنگ فلاحتیان، معاون وزیر نفت در ســومین کنفرانس و 
نمایشگاه بین المللی بهینه سازی مصرف و بهره وری انرژی گفت: 
بر اســاس تراز هیدرو کربوری تولید نهــایی انرژی ۹.۴ میلیون 
بشکه نفت خام بوده و مصرف نهایی انرژی در کشور معادل ۴.۷ 

درصد بوده است.
فلاحتیان ادامه داد: خطوط انتقال و توزیع ۱۸ درصد را انرژی را 
تشکیل می دهد که تلفات انرژی در این بخش قابل توجه است، 
به طوری که ۲۰۰ هزار بشــکه نفــت در روز با افزایش راندمان 
نیروگاهی قابل صرفه جویی ۵۰ درصدی اســت که با احتساب 
صرفه جویی در نیروگاه های حرارتی ۳۰ میلیارد دلار صرفه جویی 
امکان پذیر خواهد بود که نیازمند همکاری در بخش مختلف های 
اســت. وی ادامه داد: در سال ۱۳۸۹ کاهش یابد نه تنها کاهش 
نیافته بلکه افزایش داشته طی ۲۰ سال گذشته رشد اقتصادی 
از عرضه انرژی اولیه پیشی گرفته است در حالی که در کشور ما 

این روند معکوس است.
به گفته وی غلبه انرژی در ســال های آتی دشوارتر خواهد بود 

و لازم است در بخش های عرضه و تقاضا تعادل صورت بگیرد.
فلاحتیان خاطر نشان کرد: اقداماتی نظیر احداث پالایشگاه های 
نفت زمان بر و نیاز به افزایش خوراک دارد که به جای صادرات 

مجبور به تبدیل آن هستیم.
وی ادامه داد: وزارت نفت در راستای برنامه هفتم اقداماتی انجام 
داده از جملــه جمع آوری گازهای فلر کــه با فعالیت های انجام 
شده در شرایطی هستیم که مواردی که منتج به گازهای مشعل 
می شده به پیمانکاران واگذار شده است. معاون وزیر نفت توضیح 
داد: در ســال گذشته مذاکراتی با صنایع انرژی بر صورت گرفته 

که تا ماه آینده قرارداد آن برای توسعه میادین منعقد می شود.
به گفته فلاحتیان با ایجاد ساختار حکمرانی بهینه سازی مصرف 
زیر مجموعه ریاست جمهوری وزارت نفت اعتقاد راسخ به ایجاد 
چنین ســازمانی دارد که تجربه نشان داده تا ایجاد یکپارچگی 
نشود و سازمانی که از هویت بالاتری برخوردار باشد امکان پذیر 

نیست.
فلاحتیان خاطر نشان کرد: در شرایط فعلی برنامه رفع ناترازی 
گاز، بنزیــن و نفت گاز را تهیه کردیم و به دولت ارائه کردیم که 

مسئولیت همه دستگاه های ذی ربط مشخص شده است. 

سرپرست مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت منصوب شد
وزیر نفت طی حکمی »شمس الله بهمئی« را به عنوان سرپرست مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت منصوب کرد.

در حکم محسن پاک نژاد آمده است:
»با عنایت به مراتب تعهد و ســوابق حرفه ای جنابعالی و با اســتناد به شیوه نامه ابلاغی برای تشکیل مرکز توســعه مدیریت در صنعت نفت به موجب این حکم به عنوان »مشاور وزیر و 

سرپرست مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت« منصوب می شوید.
انتظار می رود که با بهره گیری از همه ظرفیت های موجود و همکاری همه شرکت های تابع نقشی مؤثر در ارتقای جایگاه مدیریت در صنعت نفت ایفا نمایید.

از خداوند قادر متعال برای جنابعالی در انجام امور محوله توفیق مسألت دارم.« 

معاون وزیر نیرو در حوزه تجدیدپذیرها گفت: ۲ همت در هفته 
آینده فراخوان صادر می شــود تا شرکت های سرمایه گذار پای 
کار بیایند و از این مبلغ برای توســعه تجدید پذیرها اســتفاده 
می شود. محسن طرزطلب رئیس سازمان انرژی های تجدیدپذیر 
و بهره وری ایران در ســومین کنفرانس و نمایشگاه بین المللی 
بهره وری انرژی گفت: در راســتای توسعه تجدید پذیر ها تلاش 
می شود و اکنون حمایت های بی نظیری از توسعه تجدیدپذیرها 
انجام می شود و هم دولت و هم مجلس در این موضوع پای کارند

معاون وزیر نیرو خاطرنشــان کرد: براین اســاس امســال باید 

قدم های خوبی برداشته شود.اگر امسال برای توسعه تجدیدپذیرها 
اقدام جدی نشود سال های آینده مشکلات بزرگ تر خواهد بود.

وی از انتشــار فراخوان برای جذب ســرمایه گذاران به منظور 
ساخت نیروگاه های کیلوواتی، یک مگاواتی و تا سقف ۱۰ مگاوات 

از سوی ساتبا تا هفته آینده خبر داد.
طرز طلب خاطرنشان کرد: به همین منظور تسهیلاتی از محل 
اعتبارات اشــتغال زایی به ارزش ۲ همت برای حمایت از سرمایه 
گذاران بخــش خصوصی در حوزه تجدیدپذیــر اختصاص یافته 

است. 

معاون وزیر نیرو مطرح کرد؛

سرمایه گذاری 2 همتی ساتبا در حوزه تجدیدپذیرها 

بازارگاه تخصصی خریــد و فروش برق 
کشــور با عنوان »ســامانه تخصیص برق 
ایران)ســتبا(«، بــه بهره بــرداری رسید. 
ســامانه تخصیص بــرق ایران)ســتبا( با 
هدف ایجاد بســتری کارآمــد، به منظور 
تســهیل فرآیند مذاکرات خرید و فروش 
برق ایجاد شــده و امکان تبــادل انرژی 
را  خریــداران  و  تامین کننــدگان  بیــن 
 فراهم می کند. این ســامانه که در آدرس
 https://setba.ir  قابل دسترس است با

دریافت مجوز خرده فروشی برق از وزارت 
ها و ســایر  نیرو، این امکان را برای نیروگاه
تامین کنندگان برق از یک ســو و خرده 
فروشان برق از سوی دیگر به وجود آورده 
اســت تا به دور از روند انجــام مذاکرات 
طولانی بتوانند برق مــورد نظر خود را با 
قیمتی مطلوب تر از انتظارشــان معامله 
کنند. براســاس این گزارش، تفاوت اصلی 
این بازارگاه، برگزارکردن حراج یک طرفه 
قیمت دوم است. به این معنی که در بخش 

فروشندگان برق، پایین ترین قیمت برنده 
این حراج خواهــد بود، در حالی که مبلغ 
معامله با قیمت ثبت شده نفر قبلی خواهد 
بــود. در این حالت اگرچه برنده این حراج 
ای اســت که بهترین قیمت  تولید کننده
را اعلام کرده اســت اما این معامله فروش 
با قیمتی بالاتر از قیمت ثبت شــده اتفاق 
خواهد افتاد. این مکانیزم اجرای معاملات 
کند که چه خریدار و  شرایطی را ایجاد می
چه فروشــنده قیمت واقعی انتظاری خود 
را ثبت کنند، تــا به دور از چانه زنی های 

.فرسایشی، معاملات برق محقق شود  

با راه اندازی سامانه تخصیص برق ایران؛
بازار برق نظام مند می شود

مدیرعامل شرکت بهینه سازی مصرف سوخت گفت: 
با اجرای طرح سیپاد طی سه سال آینده ۵.۶ میلیون 
بشــکه نفت خام صرفه جویی خواهد شــد.  حسین 
حسیــن زاده امروز در ســومین کنفرانس بین المللی 
بهینه ســازی مصرف انرژی با بیــان اینکه ۹۰ درصد 
اقتصاد کشور را صنعت مادر نفت ساماندهی می کند، 
اظهار کرد: مقام معظم رهبری نسبت به بهینه سازی 
مصرف انرژی تاکید داشته اند و عنوان کرده اند که باید 
اقدامات و تحولات بزرگی در این حوزه انجام شــود. 
وی با بیان اینکه ســال گذشته مجلس منابع خوبی 
را در حســاب بهینه ســازی تعریف کرد که امیدوارم 
اثرگذار باشد، گفت: یک طرح کوتاه مدت، میان مدت و 
بلندمدت در قالب نهضت بهینه سازی تعریف شده که 
تا پایان ۱۴۲۰ شدت مصرف انرژی به ۵۰ درصد برسد.  

مدیرعامل شرکت بهینه سازی مصرف سوخت با اشاره 
به اینکه طرح های کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت 
برای صرفه جویی انرژی در این شــرکت تعریف شده 
اســت، اظهار کرد: با اجرای این طرح ها تا پایان سال 
۱۴۲۰، ۹۰ میلیارد دلار به ارزش نفت کشــور افزوده 
می شود. حسین زاده با بیان اینکه  دو سازکار ماده ۱۲ 
و بازار بهینه سازی در حوزه بهینه سازی مصرف انرژی 
قابلیت اجرا ندارد، اظهار کرد: هشــت وزارتخانه اداره 
کل بهینه سازی دارند و اگر این بهینه سازی ها تجمیع 
نشــوند، کاری نمی توان انجام داد. وی افزود: مصرف 
انرژی در کشور دو برابر کشــورهای در حال توسعه 
اســت، ۹.۲ درصد گاز کشــور در حوزه پتروشیمی 
مصرف می شود که ۶۰ درصد آن سهم سوخت است 
و برای تولید یک محصول پتروشیمی به صرفه نیست. 
مدیرعامل شرکت بهینه سازی مصرف سوخت با بیان 
اینکه فرهنگ ســازی، پیک ســایی، افزایش تولید و 
سیاست های قیمتی از جمله راه حل های رفع ناترازی 
است، گفت: ســرمایه گذاری در بهینه سازی مصرف 
انرژی معادل ۷ تا ۱۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری در 
حوزه تولید اســت. به گفته وی در حوزه پالایشگاهی 
نیز هدررفت انرژی وجود دارد، نمی شود هم اکنون با 
روش تولید بنزین در دهه ۴۰ و ۵۰ بنزین تولید کرد.

برنامه صرفه جویی 5.6 میلیون  بشکه نفت طی 3 سال
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اخبار
رییس کل بانک مرکزی:

ایران عضو و سهامدار 
بانک بریکس می شود

رئیس کل بانک مرکزی ایران، از توافقات گسترده ایران با روسیه 
در حوزه مالی و پولی خبر داد و بر تلاش کشورهای عضو بریکس 
برای استفاده از ارزهای محلی و کاهش وابستگی به دلار تأکید 

کرد.
محمدرضــا فرزیــن، رئیس کل بانک مرکــزی، در گفت وگو با 
راشــاتودی از توافقات مثبت ایران با روسیــه در زمینه اتصال 

شبکه های کارت و همکاری های پولی خبر داد.
رئیس کل بانک مرکزی ایران، از توافقات گسترده ایران با روسیه 
در حوزه مالی و پولی خبر داد و گفت: تلاش کشــورهای عضو 
بریکس برای استفاده از ارزهای محلی و کاهش وابستگی به دلار 

مورد تأکید است.
محمدرضا فرزین در گفت وگو با راشاتودی از توافقات مثبت ایران 
با روسیه در زمینه اتصال شبکه های کارت و همکاری های پولی 
خبــر داد و اظهار کرد: در اجلاس بریکس، موضوع اســتفاده از 
ارزهای محلی برای پرداخت معاملات مطرح شد و توافقات خوبی 
در این زمینه به دست آمد، همچنین درباره پرداخت های ذخیره 
جهانی و بهره گیری از اوراق قرضه برای پرداخت ها نیز توافقاتی 

صورت گرفت.
وی به ســاختار فعلی سیســتم مالی جهان که بر پایه صندوق 
بین المللی پول و بانک جهانی اســتوار است، اشاره کرد و افزود: 
به دلیل چالش های سیاسی با کشــورهای غربی، جهان به دنبال 
ترتیبات جدیدی است و بریکس بستری برای تحقق این اهداف 

است.
رئیس کل بانک مرکزی ایران از تمایل چین، روسیه و ایران برای 
کاهش نقش دلار در تجارت بین المللی خبر داد و تصریح کرد: 
ایران و دیگر کشورهای بریکس به دنبال انجام معاملات با ارزهای 
محلی هستند و در این زمینه پیشرفت های مهمی حاصل شده 

است.
فرزین با اشــاره به بانک توسعه جدید بریکس گفت: این بانک 
می تواند اهداف توســعه ای اعضا را دنبال کند و ما نیز در تلاش 
هســتیم تا در این بانک عضو شــویم. چراکــه بانک جهانی در 
راستای اهداف کشورهای غربی عمل می کند و بریکس می تواند 

جایگزین مؤثری در این حوزه باشد.
 

ثبت نام وام ضروری بازنشستگان 
تامین اجتماعی آغاز شد

ثبت نام وام ضروری بازنشســتگان تامین اجتماعی آغاز شــده 
اســت؛ آنگونه که اعضای هیات مدیره کانون های بازنشستگی 
اعلام کرده اند »ثبت نام وام نیاز به هیچگونه پیگیری نداشته و در 
صورت تایید، مراتب آن از طریق پیامک سازمان تأمین اجتماعی 

اطلاع رسانی خواهد شد«.
بنابر بر اعلام هفته گذشته ســازمان تامین اجتماعی، ثبت نام 
وام ۳۰میلیون تومانی، از طریق کانونهای بازنشســتگی و دفاتر 

پیشخوان دولت آغاز شده است.
ثبت نام وام ضروری بازنشســتگان تامین اجتماعی آغاز شــده 
اســت؛ آنگونه که اعضای هیات مدیره کانون های بازنشستگی 
اعلام کرده اند »ثبت نام وام نیاز به هیچگونه پیگیری نداشته و در 
صورت تایید، مراتب آن از طریق پیامک سازمان تأمین اجتماعی 

اطلاع رسانی خواهد شد«.
تامین اجتماعی اعلام کرده است با توجه به محدود بودن سهمیه 
اختصاصی به نســبت جمعیت بازنشستگان و کثرت متقاضی، 
برای دریافت تســهیلات قرعه کشی صورت می گیرد و نتایج آن 

اعلام خواهد شد.
شرایط وام ضروری بازنشستگان

دریافت وام و شــرکت در قرعه کشی منوط به شرایطی ســت از 
جمله، دارا بودن ۲۰ ســال ســابقه بیمه پردازی و بیشتر، دارای 
ســن ۵۰ تا ۷۸ســال، عدم مسدودی حســاب، مالکیت تلفن 
همراه به نام شــخص متقاضی، عدم سابقه چک برگشتی، عدم 
بدهی معوق به سیســتم بانکی کشــور )بابت شخص متقاضی 
 یا ضمانت وام دیگران( و عدم اســتفاده از تســهیلات مشــابه

. طی ۳ سال گذشته  

کیومرث اعلایی معاون اجرایی سازمان بورس شد
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار، معاون اجرایی سازمان بورس را منصوب کرد.

حجت اله صیدی، رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در حکمی کیومرث اعلایی را به عنوان معاون اجرایی سازمان بورس منصوب کرد.
در این حکم آمده است: نظر به تعهد، تخصص، سوابق و شایستگی های جنابعالی به موجب این حکم به عنوان »معاون اجرایی سازمان« منصوب می شوید. با توجه به ضرورت هماهنگی با ارکان 
بازار سرمایه در چارچوب وظایف تعریف شده و نیاز مبرم به تنظیم دقیق فرآیند اجرایی برای رسیدن به اهداف مدنظر سازمان بورس و اوراق بهادر، انتظار می رود با رعایت ضوابط و مقررات ارتباط 

با تمامی حوزه های مدیریت سازمان برای ارتقا و نظام بخشی امور اجرایی، اهتمام لازم را به عمل آورید.
در مراسم معارفه کیومرث اعلایی، از زحمات حسن فرج زاده دهکردی، معاون اجرایی سابق سازمان بورس و اوراق بهادار نیز قدردانی شد. 

 بازار ارز در روز های گذشته در شرایطی نوسانی و حساس قرار 
دارد و تحلیلگــران فــنی بر این باورند کــه قیمت ها در یک بازه 

مشخص در حال نوسان هستند.
 رفت و برگشــت قیمــت دلار در دو روز اول هفته زیاد بود. در 
حالی قیمت دلار در روز شــنبه در مسیر کاهشی حرکت کرد، اما 
روند بازار در روز یک شــنبه صعودی شد؛ به طوری با افزایش در 
حدود ۰.۵ درصدی، در انتهای کریدور دوم از سال ۶۰ هزار تومان 

قرار گرفت.
 تحلیلگران معتقدند کــه تحولات سیاسی و اقتصادی داخلی و 
خارجی، تاثیرات قابل توجهی بر قیمت ها گذاشــته اند و روند بازار 

به شدت تحت تاثیر این عوامل قرار دارد.
بررسی ها از روند بازار نشــان می دهد کــه دلار با این که در روز 
یک شــنبه صعودی بود و حالا در مــرز کانال ۶۳ هزار تومان قرار 
گرفته، اما عملکرد یک هفته ای بازار منفی است؛ به طوری که دلار 
در طول یک هفته گذشــته کاهش ۶۱۰ تومانی قیمت را تجربه 
کرده اســت. در این شرایط، هادی قوامی، عضو کمیسیون برنامه، 
بودجه و محاسبات مجلس گفته است؛ تلاطم های بازار ارز نسبت 

به سال های گذشــته کاهش قابل توجهی داشته، در حالی که ما 
در یک سال گذشته اتفاقات امنیتی- نظامی مختلفی را در منطقه 

داشتیم که بی نظیر یا کم نظیر بوده است.
 به اعتقاد او، با وجود این التهاب های شــدید در منطقه نرخ ارز 
نوســانات زیادی را تجربه نکرد و بعد از فروکش کردن هیجانات 
نرخ ها دوباره به حالت قبلی بازگشــت. در شرایط کنونی نیز نباید 
نگــران ماندگاری نرخ دلار در کانال های بالا بود و به طور هیجانی 

وارد بازار ارز شــد؛ چراکه تجربه نشــان داده که بازار دوباره آرام 
خواهد شد.

 وی عنوان کرده؛ امیدواریم مدیریت خوب بانک مرکزی در بازار 
ارز که باعث کاهش تلاطم های ارزی در کشــور شــده، در دولت 

جدید هم با قدرت و قوت ادامه پیدا کند.
 قوامی متذکر شده؛ در بحث تخصیص ارز برای تامین کالا های 
اساسی بانک مرکزی عملکرد خوبی داشته و به وظیفه خود عمل 
کرده، اما مشــکلی که در این بخش وجود دارد ثبت سفارش های 

بیش از اعتبارات پیش بینی شده توسط وزارتخانه هاست.
 عضــو کمیسیون برنامــه بودجه و محاســبات مجلس یادآور 
شــده؛ در سال گذشــته ۱۲ میلیارد دلار ارز برای تامین کالا های 
اســاسی در نظــر گرفته بودیــم، اما در پایان ســال ۱۹ میلیارد 
دلار در ایــن بخش هزینه شــد و این نتیجه ثبت ســفارش های 
 بیــش از منابــع پیــش بیــنی شــده توســط وزارت خانه های

مختلف بود وگرنه در بخش تامین ارز توسط بانک مرکزی مشکلی 
وجود نداشت و بانک مرکزی تمام و کمال به وظیفه خود در این 

.حوزه عمل کرد

با توجه به تحولات سیاسی و شرایط حساس صورت گرفت؛ 

عدم ثبات سقف مقاومتی دلار در بازار 

بانک مرکــزی از اول فروردین ماه تا ۲۳ مهر ماه امســال، ۳۷ 
میلیارد و ۲۱۰ میلیون دلار ارز برای واردات کالاهای اساسی، دارو، 
کالاهای تجاری و بــازرگانی، واردات در مقابل صادرات و خدمات 

تأمین کرده است.
آمــار جدید بانک مرکزی از تأمین ارز واردات از اول فروردین تا 
۲۳ مهرماه نشان میدهد، در این مدت برای کالاهای اساسی و دارو 
۸ میلیارد و ۱۳۱ میلیــون دلار، برای کالاهای تجاری و بازرگانی 
مبلغ ۱۹ میلیارد و ۹۹۰ میلیون دلار، برای خدمات ۸۶۶ میلیون 
دلار و برای واردات در مقابل صادرات ۸ میلیارد و ۲۲۳ میلیون دلار 

تأمین ارز صورت گرفته است.
بر اساس این گزارش، بانک مرکزی برای واردات کالاهای اساسی 
و کشــاورزی شــامل گندم، دانه های روغــنی و نهاده های دامی 
۶ میلیــارد و ۳۴۹ میلیــون دلار و برای دارو، مــواد اولیه دارویی 
و تجهیــزات پزشــکی ۱ میلیارد و ۷۸۲ میلیــون دلار ارز تأمین 
کرده اســت. شایان ذکر است بانک مرکزی در مجموع ۸ میلیارد 
و ۱۳۱ میلیون دلار برای کالاهای اســاسی و کشــاورزی و دارو و 
تجهیزات پزشــکی را با نرخ ۲۸۵۰۰ تومان و با هدف حمایت از 
مصرف کنندگان و دســترسی اقشار جامعه به کالاهای ضروری با 

قیمت ارزانتر تأمین کرده اســت.   این گزارش حاکی از آن است 
که در این بازه زمانی بــرای کالاهای تجاری و بازرگانی مبلغ ۱۹ 
میلیارد و ۹۹۰ میلیون دلار و برای واردات در مقابل صادرات مبلغ 
۸ میلیارد و ۲۲۳ میلیون دلار و در مجموع ۲۸ میلیارد دلار و ۲۱۳ 

میلیون دلار تأمین ارز صنایع صورت گرفته است.
 این گزارش حاکی از آن اســت تأمین ارز نیمایی برای »صنایع 
حمــل و نقل و خودرو« معادل دو میلیــارد و ۷۱۰ میلیون دلار، 
»صنایع معدنی« ۲ میلیــارد و ۶۴ میلیون دلار، »ماشین آلات و 
تجهیزات تولید« معادل یک میلیارد و ۹۷۹ میلیون دلار، »صنایع 
و تجهیــزات برق و الکترونیک« معادل دو میلیارد و ۵۲۹ میلیون 
دلار، »صنایع شیمیایی و پلیمری« دو میلیارد و ۹۱ میلیون دلار، 
»منســوجات و پوشــاک« معادل یک میلیارد و  ۵ میلیون دلار 
صورت گرفته است. این گروه های صنایع همچنین به ترتیب یک 
میلیارد و ۸۷۲ میلیون دلار، یک میلیارد و ۵۷۸ میلیون دلار، یک 
میلیارد و ۵۰۸ میلیون دلار، ۲۸۲ میلیون دلار، ۶۹۲ میلیون دلار، 
۵۳ میلیون دلار ارز توافقی یا واردات در مقابل صادرات تا پایان روز 

۲۳ مهر ماه سال جاری دریافت کرده اند.
  همچنین تا تاریخ ۲۳ مهر ماه، ســایر صنایع ۷ میلیارد و ۶۱۲ 

میلیون دلار ارز نیمایی و بیش از دو میلیارد و ۲۲۳ میلیون دلارارز 
توافقی یا واردات در مقابل صادرات دریافت کرده اند.

 گفتنی است،  در تالار اسکناس ارز مرکز مبادله ایران، دلار با نرخ 
۵۰ هزار و ۶۵ تومان، یورو با نرخ ۵۴ هزار و ۷۴۳ تومان و درهم با 
نرخ ۱۳ هزار و ۶۳۲ تومان مورد مبادله قرار گرفت. هم چنین تالار 
حواله ارز، شــاهد مبادله دلار با نرخ ۴۸ هزار و ۴۷ تومان، مبادله 
یــورو با نرخ ۵۲ هزار و ۵۳۶ تومان و مبادله درهم با نرخ ۱۳ هزار 

و ۸۳ تومان بود.

از ابتدای سال جاری تاکنون صورت گرفت؛

تامین 37میلیارد دلار ارز برای واردات به کشور

 بیســت و دومین جلسه حراج سکه طلای مرکز مبادله ایران 
برگزار  شد.

بر اســاس شیوه  نامه نحوه برگزاری حراج سکه طلا در سامانه 
مرکز مبادله ارز و طلای ایران مورخ ۱۳ شــهریورماه ماه ۱۴۰۲ 
منتشره در تارنمای رسمی ) www.ice.ir(، بیست و دومین 
جلســه حراج سکه طلا از طریق ســامانه معاملات این مرکز به 
آدرس اینترنتی market.ice.ir برگزار شــد و دارایی موضوع 
حراج، تمام ســکه، نیم سکه و ربع سکه بهار آزادی ضرب سال 

۱۳۸۶ بانک مرکزی و بدون بسته بندی است.
حداکثر ثبت سفارش

کلیه اشــخاص حقیقی با تابعیت ایرانی بالای ۱۸ ســال تمام 
شمسی می توانستند در این حراج شرکت کنند و حداکثر حجم 
سفارش و خرید برای هر متقاضی مجموعاً ۵ قطعه سکه است. 
به نحوی که می توان ۵ قطعه ربع ســکه یا ۵ قطعه نیم سکه یا 
۵ قطعه تمام ســکه، و یا ترکیبی از هر ســه شامل تمام سکه، 
نیم ســکه و ربع سکه باشد که جمع هر سه باهم نباید بیش از 

۵ قطعه باشد.
متقاضیان توجه داشــته باشند که در هر سفارش خود از انواع 
سکه، صرفاً می توانند یک ســفارش فعال داشته باشند؛ به این 
معنی که متقاضیان برای ثبت ســفارش خریــد هر نوع قطعه 
ســکه، فقط یکبار می توانند تعیین قیمت و تعیین تعداد سکه 

را انجام دهد.
واریز وجه

متقاضی خرید موظف اســت پیش از ارســال سفارش خرید 
در ســامانه، معادل ریالی ۱۰۰ درصد ارزش ســفارش خرید به 
انضمام کارمزد را از طریق درگاه پرداخت اینترنتی در کیف پول 

خود تأمین کند. وجه مذکور در کیف پول کاربر تا پایان جلسه 
حراج مسدود می شود.

زمان واریز وجه از ســاعت ۱۲ روز شنبه ۲۱ مهرماه آغاز و در 
ساعت ۲۳ روز یکشنبه مورخ ۲۲ مهرماه پایان یافته است. لذا با 
توجه به اتمام این دوره زمانی، امکان پرداخت وجه و در نتیجه 
شــرکت در حراج وجود ندارد و فقط افرادی که تا شب گذشته 

ثبت نام کرده اند می توانند در حراج امروز شرکت کنند.
پرداخت وجه فقط با کارت شخص متقاضی امکان پذیر است 
و قابل توجه اســت که واریز وجه معاملات از طریق کارت های 
هدیــه، بن کارت، کارت اعتباری مرابحه و کارت های بانکی فاقد 
شماره شبا ممنوع است و مسئولیت عدم استرداد وجه بر عهده 

شخص متقاضی است.
بازگشت وجه

شایان ذکر است، وجوه باقی مانده در کیف پول تا ۴۸ ساعت 
روز کاری پس از جلســه حراج به شناســه بانکی )شبا( تعریف 
شده در حســاب کاربری عودت داده می شود. متقاضیان توجه 
داشته باشند که جهت انجام فرایند بازگشت وجه باقی مانده در 
کیف پول، باید صرفاً یک شناســه بانکی )شبا( مربوط به بانک 
ملی ایران را در حســاب کاربری خود ثبت کنند و این حساب 

باید متعلق به کاربر باشد.
کارمزد و هزینه های عملیاتی

کارمزد معامله معادل یک در هزار )۰,۱ درصد( ارزش معامله 
است.

شایان ذکر است، خریدار موظف است در هنگام دریافت سکه 
طلای خریداری شده از شــعبه انتخاب  شده در سامانه، به ازای 
هر قطعه ســکه طلا )اعم از ســکه تمام، نیم سکه و ربع سکه( 
مبلــغ ۳۰۰ هزار ریال به عنوان هزینه تحویل به شــعبه بانک 

عامل پرداخت کند.
در صورتی که خریدار در مهلت مشمول هزینه انبارداری )۱۴ 
تا ۲۱ روز کاری از زمان تخصیص سکه طلا( جهت دریافت سکه 
طلای خریداری شده به شــعبه انتخاب  شده در سامانه مراجعه 
کنــد، باید علاوه بر هزینه تحویل، به ازای هر قطعه ســکه طلا 
)اعم از ســکه تمام، نیم سکه و ربع سکه( مبلغ ۵۰۰ هزار ریال 
به ازای هر روز به عنوان هزینه ی انبارداری به شعبه بانک عامل 
پرداخت کند. خریدار موظف اســت هزینه های عملیاتی مربوط 
بــه بانک عامل )هزینه تحویل و هزینــه انبارداری( را به هنگام 

دریافت سکه طلای خریداری شده به بانک عامل پرداخت کند.
زمان بندی تحویل سکه

متقاضیان جهت دریافت ســکه، به جدول زمانی تحویل سکه 
توجه داشته باشــند. زمان تحویل بدون هزینه انبارداری سکه 
طلا از ۲ آبان ماه آغاز و تا ۹ آبان ماه ادامه خواهد داشــت؛ طی 
این دوره فقط هزینه تحویل از سوی شعب بانک عامل دریافت 
می شــود. هزینه تحویل ۳۰ هزار تومان به ازای هر ســکه برای 

کل دوره خواهد بود.
اشــخاصی که طی بازه زمانی ۱۰ تا ۱۷ آبان ماه برای دریافت 
ســکه اقدام کنند، علاوه بر هزینه تحویل، باید هزینه انبارداری 
نیــز پرداخت کنند. هزینه انبارداری ســکه طلا ۵۰ هزار تومان 
در هر روز به ازای هر ســکه خواهد بود و به شــعبه بانک عامل 
پرداخت می شــود؛ این هزینه شامل روزهای تعطیل نیز خواهد 

بود.
در صورتی که اشــخاص در بازه زمانی تحویل ســکه اقدام به 
دریافت سکه نکنند، معامله فسخ و پس از اعلام بانک عامل وجه 
معامله پس از کسر کارمزد خرید و سایر هزینه های عملیاتی به 
کیف پول خریدار عودت داده می شود؛ در صورت انفساخ معامله 
به دلیل عدم مراجعه خریدار به شــعبه انتخاب شده در سامانه 
جهت دریافت ســکه طلا در مهلت مقرر، خریدار به مدت ۱۸۰ 

روز از ثبت هرگونه سفارش خرید در سامانه منع می شود.
خاطرنشان می شود، شرکت در حراج های گذشته منعی برای 
حضور در حراج بیست و دوم ندارد و اشخاصی که در این حراج 
شرکت می کنند، می توانند در حراج های بعدی نیز حضور یابند

گفتنی اســت، متقاضیان شــرکت در حراج های سکه طلای 
ســامانه معاملات مرکز مبادله ایران، می توانند طی ۷ روز هفته 
و ۲۴ ساعت شــبانه روز، از طریق سامانه معاملات این مرکز به 
آدرس اینترنــتیmarket.ice.ir ، اقــدام به ثبت نام و احراز 

هویت کنند.
این گزارش حاکی است، از ۱۳ اسفند ماه ۱۴۰۲ تاکنون، ۲۱ 
حراج از طریق ســامانه معاملات سکه طلای مرکز مبادله ایران 
برگزار شــده اســت که طی این حراج ها، در مجموع ۳۵۹ هزار 
و ۳۰۲ قطعه انواع ســکه طلا به متقاضیان تخصیص داده شده 
است. ســهم ربع سکه از این حجم تخصیص ۱۹۳ هزار و ۵۵۸ 
قطعه، نیم ســکه ۶۴ هزار و ۹۴۵ قطعه و تمام سکه ۱۰۰ هزار 

و ۷۹۹ قطعه است.

حراجی آنلاین سکه طلا  در مرکز مبادله ایران برگزار شد
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پاسخ شماره قبلجدول  جدول

طراح جدول: بیژن گورانی

اخبار

معاون امــور فرهنــگی وزارت فرهنگ بر وجه مــردمی بودن 
جشنواره روستاها و عشایر دوست دار کتاب تاکید کرد.

یاســر احمدوند معــاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی در نشست خبری اعلام برگزیدگان دهمین دوره جشنواره 
روســتاها و عشایر دوست دار کتاب گفت: از سازمان ها و نهادهای 
مشارکت کننده در این جشنواره تشــکر می کنم، برای برگزاری 
این جشنواره حمایت های بسیاری از دستگاه های مختلف داشتیم

 وی افــزود: این رویداد در دولت یازدهم پایه گذاری شــد و از 
ابتــکارات آقای صالحی وزیر فرهنگ بود کــه ابتکار خوبی بود و 

فایده های ارزشمندی داشته است.
 احمدونــد ادامه داد: تفاوتی که این رویداد با ســایر رویدادهای 
حوزه فرهنگ  دارد این اســت که سایر جشنواره ها توسط اهالی 
فرهنگ و هنرمنــدان حرفه ای برگزار می شــود ولی این رویداد 
مردمی اســت و اهمیت ویژه تر اینکه مردم در روســتاها و عشایر 

برگزار کننده آن هستند.
 معاون فرهنگی وزیر فرهنگ ادامه داد: در دوره ای که مسئولیت 
برگزاری این جشنواره با ما بود تلاش شد جشنواره تقویت شود و 
مراسم در بین اهالی روستا برگزار میشد و همین نکته باعث ایجاد 

نشاط در روستاها و عشایر بود.
 وی خاطرنشــان کــرد: بنده شــاهد بودم در روســتایی که از 
کتابدار روســتا تقدیر کردیم چقدر این اتفاق باعث ایجاد انگیزه 
در بین اهالی روســتا بود و  شــاهد ذوق و  شوق در بین کودکان 
و  نوجوانان آن روســتا بودیم.  احمدوند بیــان کرد: امیدوارم به 
اهتمام وزارتخانه و وزیر فرهنگ در دولت جدید تحول بیشــتری 
در حمایت از روســتاها ایجاد شــود و این رویداد رشد کند و به 
رویدادی با پیوســتهای رسانه ای بیشــتری تبدیل شود.  معاون 
فرهنگی وزیر فرهنــگ تاکید کرد: پیشــنهاد می کنم دوره های 
ویژه ای هم برای خبرنگاران ترتیب داده شود  تا خبرنگاران از این 
روستاها بازدید کنند و گزارش های  مکتوب و تصویری تهیه شود 

و اثرگذاری آن بیشتر بازتاب پیدا کند.
مشاور عالی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

تقویت ابتکارات فرهنگی و مشارکت مردمی هدف 
جشنواره روستاها و عشایر دوستدار کتاب است

مشاور عالی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: هدف جشنواره 
روســتاها و عشــایر دوستدار کتاب مشــارکت مردمی و حمایت 

از ابتــکارات فرهنگی را افزایش می دهــد. محمدمهدی احمدی 
درنشست خبری دهمین دوره جشنواره روستاها و عشایر دوستدار 
کتاب که با حضور محمدمهدی احمدی مشاور عالی وزیر فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی و مدیرکل حوزه وزارتی، یاسر احمدوند معاون 
امور فرهنگی وزارت فرهنگ، مهدی محمدی معاون حقوقی، امور 
مجلس و اســتان های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار شد، 
اظهار کرد: جشــنواره روستاها و عشایر دوستدار کتاب که توسط 
معاونت امور فرهنگی برگزار می شود، از زمان تصدی گری صالحی 
)وزیر فعلی فرهنگ و ارشاد اسلامی( بر معاونت امور فرهنگی آغاز 

شد و پس از آن نیز استمرار یافت.
وی افزود: هدف این جشــنواره مشــارکت مردمی و حمایت از 
ابتکارات فرهنگی در روستاها بود تا جریان سازی فرهنگی صورت 
گیرد. احمدی با بیان اینکه این جشــنواره سه اثر از خود برجای 
می گذارد، تصریح کرد: اثر اول مشــارکت مردمی اســت؛ تشویق 
مردم روستا و عشایر برای اعلام ابتکارات فرهنگی شان که به دلیل 

مشارکت مردمی، تأثیرات اجتماعی بیشتری دارد.
مشــاور عالی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: دومین نتیجه 
این جشنواره ورود کتاب به سبد خانوار است؛ جامعه ای که رابطه 
منطــقی با کتاب برقرار کند آسیب پذیر نیســت و مردم ضرورت 

خرید کتاب را همچون کالاهای دیگر احساس می کنند.
وی افزود: اثر ســوم ارتقای فرهنگ عمومی جامعه است؛ رشد 
فرهنگی مردم موجب ایجاد قدرت تحلیل می شــود و شرایطی را 

فراهم می آورد تا تحت تأثیر دیگران قرار نگیرند.
احمدی تصریح کرد: وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی نیز تأکید 
داشــتند مدیران کل در اســتان ها به طور فعــال در این مسیر 

مشارکت و جریان سازی را در روستاها ایجاد کنند.
مشــاور عالی وزیر فرهنگ تاکید کرد: وزیر فرهنگ بر پایتخت 
کتاب تاکید داشــت، چراکه مکمل این جشــنواره است، انشاالله 

شاهد جشن بزرگی در حوزه فرهنگ باشیم.
معاون حقوقی، امور مجلس و استان های وزارت فرهنگ: 

ظرفیت استان ها در خدمت این جشنواره خواهد بود
معــاون حقوقی، امــور مجلس و اســتان های وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی از دســتور وزیر برای به کارگیری ظرفیت استان ها 
در برگزاری جشنواره روستاها و عشایر دوست دار کتاب خبر داد

مهدی محمدی معاون حقوقی، امور مجلس و اســتان ها وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در نشست خبری دهمین دوره جشنواره 
روستاها و عشایر دوست دار کتاب گفت: بنده کم وبیش در جریان 
جشنواره روستاها و عشایر دوست دار کتاب هستم از منظر معاونتی 

که در آن  خدمت می کنم در خدمت این جشنواره خواهیم بود.
 وی افزود: حســب دســتور وزیر فرهنگ  ظرفیت استان ها در 

خدمت این جشنواره خواهد بود.
 دهمین دوره جشــنواره روستاها و عشــایر دوست دار کتاب 
بــه منظــور تقویــت هویــت ایرانی-اســلامی، امیدبخشی و 
محرومیــت زدایی فرهنگی بــا ارزیابی عملکرد روســتاییان و 
عشایر سراسر کشور و پشــتیبانی از طرح های ابتکاری آنها در 
حــوزه کتاب و کتابخوانی، به همت اداره کل مجامع، تشــکل ها 
و فعالیت های فرهنــگی معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و 

ارشاد اسلامی برگزار شد.
 ایــن جشــنواره به دنبال دســترسی به اهــدافی چون تحقق 
عدالت فرهنگی و توزیعی؛ تمرکززدایی در مسیر ارتقای فرهنگی 
جامعه روســتایی و عشایری؛ همسوســازی و ایجاد وحدت رویه 
در برنامه ریزی کتابخوانی نهادهای مســئول در حوزه روستاها و 
عشــایر؛ احیای هویت روستایی و عشــایری و سرعت بخشیدن 
به نهضت توانمندســازی فرهنگی روستاییان و عشایر؛ شناسایی 
ایده ها و طرح های مرتبط با ترویج کتاب و کتابخوانی و حمایت از 
اجــرای آنها؛ برقراری ارتباط بین اهالی قلم و کودکان و نوجوانان 
روستاها و عشــایر؛ بالا بردن اعتماد به نفس کودکان و نوجوانان 
روســتایی با مشــارکت دادن آنها در بحث های گروهی و کمک 
به تأسیس و تقویت کتابخانه هــای کوچک کلاسی، مهدکودکی، 

کانونی، محله ای، مسجدی و... است.

در نشست خبری جشنواره روستاها و عشایر دوست دار کتاب تاکید شد؛

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت ارشاد :ضرورت تمرکز و تقویت ابتکارات فرهنگی و مشارکت مردمی 

باید جای تمرکز بر کمیت، اولویت در 
کیفیت  و اثربخشی برنامه ها باشد

حسین انتظامی معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت ارشاد با 
تاکید بر ضرورت پرهیز از رویداد زدگی، گفت: باید به جای تمرکز 
بر کمیت، کیفیت و اثربخشی برنامه ها را در اولویت قرار دهیم تا 
رویدادها از نظر محتوای فرهنگی، اثرگذار بوده و ماندگاری داشته 
باشند. حسین انتظامی در جلســه بررسی شاخص های ارزیابی 
عملکرد ســال ۱۴۰۳، با تاکید بر اهمیــت اثربخشی در حوزه 
فرهنگ، خاطرنشــان کرد: در برنامه ریزی های این حوزه نباید 
دچار سیطره کمیت بشویم. در عرصه فرهنگ، توجه به اثربخشی 
یعنی اولویت قراردادن کیفیــت به جای کمیت. وقتی به جای 
افزایش تعداد فعالیت ها، بر روی ارتقای محتوای فرهنگی تمرکز 
می کنیم، نه تنها ارزش و هویت فرهنگی را تقویت کرده ایم، بلکه 
تأثیرات پایدار و عمیق تری بر جامعه می گذاریم. این رویکرد به ما 
کمک می کند از سطحی نگری و تولیدات زودگذر دوری کرده و 

تغییراتی ماندگار و معنادار ایجاد کنیم.
انتظامی با تاکید بر ضرورت توجه به صراحت در بیان و عملکرد 
صادقانه، گفت: یکی از مخاطرات هر نظام اجتماعی، مسئولانی 
هســتند که به گفته های خود اعتقــادی ندارند. هر فرد در هر 
موقعیت و مسئولیتی، باید به آنچه که می گوید و انجام می دهد، 
اعتقاد قلبی داشته باشد. این ویژگی از مهم ترین اصول مدیریتی 
و فرهنگی اســت و افراد دلســوز از صراحت بیشتری برخوردار 
هستند. وی در بخش دیگری از صحبت های خود ضمن قدردانی 
از تلاش های مدیران وقت وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی برای 
تحقــق اهداف این وزارتخانه، خاطرنشــان کرد: مــا در وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی ماموریت ها و اولویت های زیادی داریم 
و برنامه ریزی برای امور مختلف، باید بر اســاس این اولویت های 
تعریف شده، چشم انداز و ماموریت های وزارت متبوع انجام شود

معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ، تصریح کرد: در 
تعریف شاخص، نحوه محاسبه شاخص ها و مسیری که در حال 
طی شدن است اشــکالاتی وجود دارد؛ اما قطعاً با پیگیری های 
کارشناسی، این اشکالات برطرف خواهد شد و به صراحت اعلام 
می کنم که در تعریف شاخص های فرهنگی، نظرات همکاران ما 

در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی کاملًا تخصصی است.
 

62 هزار و 600 هنرمند از سوی 
صندوق اعتباری هنر به سازمان 

تأمین اجتماعی معرفی شدند
۶۲ هزار و ۶۰۰ نفر از اصحاب فرهنگ، هنر، رسانه و فعالان قرآنی 
سراسر کشــور برای برخورداری از خدمات بیمه ای به سازمان 
تأمین اجتماعی معرفی شدند. صندوق اعتباری هنر، طی سال 
های اخیر با اتخــاذ تدا بیر ویژه و بهره گیری از تمامی ظرفیت 
های موجود در نهایت سرعت و سهولت، نسبت به ارائه خدمات 
بیمه تأمین اجتماعی به واجدین شــرایط در سراسر کشوراقدام 
نموده است.  براســاس بررسی های بعمل آمده، خدمات بیمه 
تأمین اجتماعی صندوق اعتباری هنر، یکی از مهمترین سیاست 
های اجرایی دولت در بخش فرهنگ و هنر بوده است که رضایت 

فعالان این حوزه را نیز کسب کرده است. 

روس ها حافظ را بیشتر شناختند
با همکاری رایزنی فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در فدراسیون روسیه، نمایشگاهی با عنوان »حافظ شیرازی را بیشتر بشناسیم« در دانشگاه دولتی ساراتوف برپا شد.

به مناســبت روز گرامیداشت شاعر گرانمایه ایران زمین لسان الغیب حافظ، با همکاری رایزنی فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در فدراسیون روسیه، نمایشگاهی با عنوان »حافظ شیرازی 
را بیشــتر بشناسیم« به میزبانی دانشگاه دولتی ساراتوف برپا شد. در این برنامه که آلکسی بارانوف، رئیس اتاق ایران دانشگاه دولتی ساراتوف نیز حضور داشت، درباره انواع اشعار حافظ، 
میراث و سهم وی در توسعه ادبیات فارسی و زندگی او توضیحاتی برای دانشجویان حاضر در افتتاح این نمایشگاه، ارائه کرد. وی مطالب نمایشگاه را شامل طرحی از زندگی حافظ شیرازی 
و فعالیت های حافظ شیرازی، برای حضار شرح داد. در این مراسم، ابیاتی از اشعار حافظ توسط فارسی آموزان خوانده شد و با مطالعه مطالب مندرج در تصاویر، دانشجویان با این شاعر بزرگ 
ایرانی بیشتر آشنا شدند. این رویداد فرهنگی با مدیریت مرکز علمی و آموزشی مطالعات خاورنزدیک در دانشگاه دولتی ساراتوف و به همت انجمن فعال دانشجویی »ایراندوست« برپا شد

 به منظور غنی ســازی منابع کتابخانه ای، 
بســته های نورسیــده ۸۶ و ۸۷ بــه همراه 
ســهمیه ای ویــژه مختــص کتابخانه های 
اصلی اســتان و شهرســتان های بزرگ، به 
کتابخانه های عمومی سراســر کشور ارسال 
شد.  به منظور غنی سازی منابع کتابخانه ای، 
با پیگیری اداره کل تأمین منابع کتابخانه ها 
بســته های »نورسیده« ۸۶ و ۸۷ به همراه 
سهمیه ای ویژه مختص کتابخانه های اصلی 
استان و شهرستان های بزرگ، حاوی ۳۴۱ 
عنوان کتاب در ۱۱۵ هزار و ۵۱۶ نسخه به 
کتابخانه های عمومی سراسر کشور ارسال شد.  
بر این اساس، بسته نورسیده ۸۶ حاوی ۴۵ 
عنوان کتاب در ۷۶ هزار و ۸۴۳ نسخه از ۲۳ 
ناشر از جمله انقلاب اسلامی، ایران بان، آریانا 
قلــم، آلاچیق، با فرزندان، بین المللی حافظ، 
پیکان، خط مقدم، خــوارزمی، دارالحدیث، 
راه یار، ستاره ها، سوره مهر، شهرستان ادب، 

شهید کاظمی، عرفان، عهد مانا، کتاب پرنده، 
کتابستان معرفت، نشر معارف و... تهیه و به 
تمامی کتابخانه های نهادی ارسال شده است

 »ابو علی کجاست«، »بابا رجب«، »برادر 
رحی«، »جادو هرگز نمی خوابد«، »چند حبه 
قند«، »حاج قاســمی که من می شناسم«، 
»خانه خدا در کوچه ماســت«، »رقص روی 
یک پا«، »سو و شون«، »سیمای سلیمانی« 
و »نامزد گلوله ها«، برخی از عناوین این بسته 

است.

به منظور غنی سازی منابع کتابخانه ای؛
بیش از 115 هزار نسخه کتاب به کتابخانه های 

عمومی سراسر کشور ارسال شد 

مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
تهران در مورد آخرین وضعیت مطالعات تغییر طرح 
ترافیــک در تهران توضیحاتی ارائه کرد و گفت: طرح 
ترافیــک جدید در پایتخت با هــوش مصنوعی اجرا 
می شــود. پوریا علیمردانی در مورد آخرین وضعیت 
مطالعــات صورت گرفته برای ایجــاد تغییر در نحوه 
اجرای طرح ترافیک در تهران با بیان اینکه مطالعات 
طرح ترافیک برای سال آینده تغییرات گسترده ای را 
در دســت کار دارد، اظهار کرد: یکی از این تغییرات 
جدی این اســت که به میزان بهــره برداری، ورود و 
خروج در محدوده طرح حســاس می شود و با کمک 

هوش مصنوعی این مهم اجرایی خواهد شــد.  وی با 
بیان اینکه تحولات اســاسی در طرح ترافیک جدید 
پیش بینی می شود و امید است از ابتدای سال آینده 
این مدل جدید اجرایی شــود، افزود: بر اساس پیش 
بینی های انجام شــده در آبان ماه ســال جاری؛ این 
طرح در شورای ترافیک تهران بررسی و تصویب شود 
و بعد از آن این طرح جدید در قالب لایحه به شورای 
شهر ارســال می شود که علاوه بر تعیین نرخ گذاری، 

تصویب نهایی نیز انجام شود.
علیمردانی در پاسخ به این سوال که آیا در مطالعات 
جدید کاهش یا افزایش محدوده طرح ترافیک پیش 
بینی شــده اســت یا خیر؟ اظهار کــرد: طبق نتایج 
مطالعات تغییر محدوده مشخص شده؛ اما هنوز نهایی 
نشده است؛ اما به طور کلی باید عنوان کنم که تغییر 
گســترده ای در محدوده های گذشــته رخ نمی دهد؛ 
بلکــه برخی از معابر پرتــردد و ترافیکی به مجموعه 
طرح اضافه می شــود. به این معنا که یعنی محدوده 
فعلی تغییر نمی کند، اما ممکن است برخی محورهای 
پرتردد و همچنین معابر محــوری به محدوده طرح 

ترافیک اضافه می شود.

مدیرعامل سازمان حمل و نقل شهرداری تهران خبر داد؛

اجرای طرح ترافیک جدید پایتخت با هوش مصنوعی
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تهیه چارچوب سند ملی ترانزیت در دستور کار قرار گرفت
سیزدهمین جلســه تدوین آیین نامه های قانون برنامه هفتم با موضوع تهیه و تصویب »سند برنامه ملی گذر )ترانزیت«( و ارتقاء جایگاه کشور در بازار تولید و تجارت جهانی 
مورد بحث و بررسی قرار گرفت. در راســتای تدوین آئین نامه های اجرایی جز 2 بند )الف( ماده 57 با موضوع تهیه و تصویب »ســند برنامه ملی گذر )ترانزیت(« و بند )خ( ماده 
57 با موضوع ارتقا جایگاه کشور در بازار تولید و تجارت جهانی سیزدهمین جلسه تدوین آئین نامه های قانون برنامه هفتم در روز یکشنبه بیست و دوم مهرماه به ریاست امیر 

محمود غفاری معاون محترم برنامه ریزی و مدیریت منابع با حضور نمایندگان زیر بخش حمل ونقل و بخش خصوصی، در سالن جلسات این وزارتخانه برگزار شد.
در این جلســه مقرر شد دفتر برنامه ریزی نسبت به تهیه چارچوب سند ترانزیت اقدام کند. همچنین در خصوص موضوع ارتقای جایگاه کشور در بازار تولید و تجارت جهانی، 

ضمن بررسی متن تهیه شده مقرر گردید متن با رویکرد سیاست گذاری و با اعمال نظرات کارشناسی مطرح شده در جلسه مورد بازنگری قرار گرفته و مجدد ارائه شود.

تقدیر معاون مهندسی سپاه کشور 
و فرمانده سپاه کربلا از شرکت گاز 

استان مازندران

ســاری - دهقان: معاونت مهندسی و پدافند غیرعامل ســپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی و فرمانده سپاه کربلا مازندران با اهدا لوح 
سپاس از مدیرعامل شــرکت گاز مازندران تقدیر به عمل آوردند. 
به گــزارش خبرنگار مازندران به نقل روابط عمومی شــرکت گاز 
استان مازندران، سرتیپ دوم پاسدار حسین همتی و سرتیپ دوم 
پاسدار سیاوش مسلمی از دکتر قاسم مایلی رستمی تقدیر به عمل 
آوردند. متن این تقدیر نامه به شرح زیر است: بدینوسیله از تلاشها 
و همکاری های جنابعالی در جهت اجرای مناسب اقدامات بهسازی 
موتورخانه ها در رده های ســپاه در استان مازندان تقدیر می نمایم. 
امید است این همکاری ها در مسیر تحقق آرمانهای مقدس انقلاب 
اسلامی در پرتــو توجهات حضرت بقیــه الله الاعظم )عج( و نصب 
العین قرار دادن تدابیر مقام معظم رهبری )مدظله العالی( در حوزه 
اصلاح الگوی مصرف استمرار یابد.در همین راستا معاونت مهندسی 
و پدافند غیرعامل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی و فرمانده سپاه 
کربلا مازندران با اهدا لوح سپاس از مهندس اسکندری رییس بهینه 

سازی انرژی و کربن شرکت گاز مازندران تقدیر به عمل آوردند.
اجرای طرح بهسازی 81 واحد موتورخانه ای حرارتی سپاه 

کربلا مازندران
مایلی رستمی، مدیرعامل شرکت گاز مازندران در نشست با معاون 
مهندسی سپاه کربلا مازندران گفت: بر اساس تفاهم صورت گرفته 
در سال گذشته فی مابین شرکت گاز مازندران و سپاه کربلا با صرف 
هزینه بالغ بر ۲۵ میلیارد ریال تعداد ۸۱ واحد موتورخانه ای حرارتی 
متمرکز آن لشکر بهسازی شد. وی افزود: میانگین مصرف گاز سه 
سال اخیر موتورخانه های مذکور ۳۵۰ هزار مترمکعب بوده که پیش 
بینی می شــود که با اجرای طرح  ۳۰% )مترمکعب بر ســاعت( از 
مصرف یادشده کاهش یابد. گفتنی است در این جلسه برای ادامه 
این طرح با الویت موتورخانه های ســپاه کربلا در غرب اســتان با 

صرف بودجه نزدیک به ۳۰ میلیارد ریال موافقت شده است.

مدیرشرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه ساری :

با ذخیره سازی مطلوب، سوخت 
زمستانی و جایگزین در حال توزیع 

می باشد

ساری -دهقان: مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
ساری گفت : تامین سوخت زمستانی و جایگزین با ذخیره کافی در 
انبارهای منطقه ســاری برای فصل سرما و شرایط احتمالی بحران 
در حال انجام می باشد . به گزارش خبرنگار مازندران به نقل روابط 
عمومی، ســبحان رجب پور مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی منطقه ساری در نشست شورای معاونین و مسئولین ستادی 
که به منظور ارائه گزارش ذخیره ســازی و سوخت رسانی در شش 
ماهه دوم ۱۴۰۳ برگزار شــد، بیان کرد : با توجه به ذخیره سازی 
کافی سوخت جایگزین گاز طبیعی در انبار نفت ساری هیچ مشکلی 
در تامین ســوخت جایگزین در صورت انجام فرآیند تعریف شده 
وجود ندارد . رجب پور به تعامل و ارتباط لازم با مســئولان محلی 
و نمایندگان، نظارت بیشتر منطقه در تحویل سوخت به بخشهای 
مختلف مصرف و آمادگی برای تامین سوخت مورد نیاز در منطقه 
کوهستانی اشــاره کرد و افزود: با تلاش های صورت گرفته توسط 
منطقه ساری و نواحی تابعه، این شرکت در شش ماهه دوم امسال 
با ذخیره سازی مطلوب درماههای قبل هیچ دغدغه ای برای توزیع 
ســوخت زمستانی مصرف کنندگان واجد شــرایط ندارد. سبحان 
رجب پور با اشــاره به اینکه سوخت رســانی باید با کنترل دقیق 
صورت پذیرد، افزود: حضور موثر روسای نواحی و همکاران آنها در 
ارائه خدمات مطلوب به مردم در مناطق صعب العبور با بازدیدها و 
نظارت کافی بر عملکرد توزیع کنندگان سوخت، همچنین بازدید از 
امکانات و آماده بودن تجهیزات جایگاهها، هماهنگی با وانت نفتکش 
ها و شــرکتهای موزع گاز مایع در فصل ســرما و بحرانی ضروری 
است .مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه ساری 
بر نظارت کارشناسان منطقه در تحویل مقدار سوخت به بخشهای 
مختلف استان تاکید کرد و افزود : در شرایط بحرانی از سوی جهاد 
کشــاورزی و سازمان صمت و سایر متولیان می باید برای دریافت 

سوخت جایگزین به مصرف کنندگان اطلاع رسانی شود .

 اســتفاده از رمز ارزها در معاملات ملکی می تواند به ســهولت و 
سرعت معاملات کمک کند اما نظارت ضعیف بر آن ها موجب شده 
اســت، که برخی خریداران بــرای دور زدن قوانین و معافیت های 
مالیاتی از این روش اســتفاده کنند.بــه همین خاطر،دولت باید با 

برنامه ریزی دقیق تر به مقابله با این تخلفات بپردازد.
با توجه به رشــد روزافزون فناوری های نویــن و ورود رمز ارزها 
بــه عرصه های مختلف اقتصادی، یــکی از مباحث داغ این روزها، 
استفاده از رمز ارزها در معاملات ملکی است، هرچند این نوع خرید 
و فروش ها می تواند سهولت و سرعت در انجام معاملات را به همراه 
داشــته باشد، اما نبود نظارت دقیق بر این نوع تراکنش ها می تواند 
بســتری مناسب برای پول شویی و تخلفات مالی فراهم کند. بانک 
مرکزی از ســال جاری نظارت بیشتری بر جابجایی پول ها دارد و 
هرگونه نقل و انتقال غیر مستند به عنوان پول شویی تلقی می شود، 
همچنین مالکین و خریداران موظفند مستندات مربوط به دریافت 
و پرداخت پــول را ارائه دهند، در این راســتا باید تأکید کرد که 
هرگونه جابجایی پول در معاملات ملکی باید مســتند به مدارک 

مالی و بانکی باشد تا از هرگونه تخلف جلوگیری شود.
در خصوص اســتفاده از رمز ارزها در خرید ملک، لازم است این 
ارزها ابتدا به ریال دیجیتال تبدیل شــوند تــا معاملات به صورت 
شفاف و مستند انجام شود. بانک مرکزی این امکان را فراهم کرده 
تا معاملات با ســهولت بیشتری انجام شــود، اما همچنان نظارت 
دقیق تری بر این نوع تراکنش ها ضروری اســت. دولت می تواند با 
تدوین و اجرای سیاست های مناسب، از جمله ایجاد زیرساخت های 
لازم برای تبدیل و رصد تراکنش های رمز ارزی، به مقابله با تخلفات 
مالی و پول شویی بپردازد، این سیاست ها نه تنها به بهبود شفافیت 
در معاملات ملکی کمک خواهد کرد، بلکه می تواند اعتماد عمومی 
به بازار مسکن را نیز افزایش دهد. در بخش مالیات، اشاره می شود 
که مالیات نقــل و انتقال ملک در حال حاضــر رقم قابل توجهی 
نیست و ممکن است در آینده با به روزرسانی قیمت های دفترچه ای، 
تغییر کنــد، همچنین مالیات بر افزایش قیمت املاک )CGT( به 
عنوان پایه مالیاتی جدید در حال بررسی اســت که هدف آن اخذ 
مالیات از افزایش قیمت املاک در زمان فروش است. این تغییرات 
به نفع ســرمایه گذاران واقعی و به ضرر دلالان و افرادی که به قصد 

سوداگری در بازار مسکن فعالیت می کنند، خواهد بود.
 معاملات خارج از ارزهای رایج کشور 

شویی است مصداق پول
فرشید ایلاتی، کارشناس مسکن  اظهار می کند: اگر ملکی خارج 
از ارزهای رایج کشور معامله شود، تحت عنوان پول شویی شناسایی 

می شــود، حال هرگونه نقل و انتقالی باید دارای مستندات مالی و 
بانکی باشــد، در صورت وجود هرگونه جابجایی غیر مستند، این 

عمل به عنوان پول شویی شناسایی می شود.
وی اضافــه می کند: بانک مرکزی از ســال جاری کنترل دقیقی 
بــر جابجایی پول از حســاب های افراد برقرار کــرده و این امر به 
شفافیت نظام مالی و مالیاتی کشور کمک می کند، در حال حاضر 
اگر کسی بخواهد ملکی خریداری کند، باید مســتندات لازم برای 
دریافت و پرداخت پول را ارائه دهد، این شــامل نشان دادن منبع 
پول و نحوه دریافت آن اســت، همچنین مالکی که ملک خود را با 
این روش به فروش رسانده باید مستندات دقیقی ارائه دهد، چراکه 
امکان انتقال سند نخواهد بود و می تواند در آینده برای فروشنده و 
خریدار دردسر ساز شود. کارشناس مسکن ادامه می دهد: با توجه 
به کاهش معاملات مسکن چنین خرید و فروش های بسیار اندک 
اســت و اگر در آینده بخواهد گســترش پیدا کند به وسیله بانک 

مرکزی رصد و با آنها برخورد خواهد شد.
 تسهیل ورود سرمایه گذاری خارجی

 با ریال دیجیتالی بانک مرکزی
ایلاتی می گوید: با توســعه استفاده از رمز ارزها، بانک مرکزی به 
تازگی ریال دیجیتال را معرفی کرده است، که خریداران باید رمز 
ارزهای خود را ابتدا به ریال دیجیتال تبدیل کرده و ســپس اقدام 
به خرید ملک و یا زمین کنند، این سیستم علاوه بر آنکه می تواند 
روند معاملات را تســهیل ببخشد، به سرمایه گذاران خارجی برای 

خرید ملک در ایران نیز کمک می کند.
وی عنوان می کند: مالیات نقل و انتقال ملک هم اکنون رقم قابل 
توجهی نیســت و ممکن است در آینده با به روزرسانی قیمت های 
دفترچه ای و مالیات بر مــاده ۶۴ )مالیات تقویمی املاک( فزایش 
یابد، مالیات بر افزایــش قیمت املاک )CGT( نیز به عنوان پایه 
مالیاتی جدید در دســت بررسی است که هدف آن اخذ مالیات از 

افزایش قیمت املاک در زمان فروش اســت، این مالیات به افرادی 
که به قصد ســوداگری در بازار مســکن فعالیــت می کنند، ضربه 

می زند و به سرمایه گذاران واقعی کمک می کند.
کارشــناس مسکن متذکر می شوید: تسهیل ورود سرمایه گذاری 
خارجی از طریق رمز ارزها و شفاف ســازی نظــام مالی و مالیاتی 
می تواند به بهبود شــرایط بازار مســکن و جلوگیری از پول شویی 

کمک کند.
تأثیر معاملات ارز دیجیتال بر نظام مالیاتی

مجید گودرزی، مدرس مدیریت مالی و کارشناس حوزه مسکن  
اظهار می کند: برخی از معاملات ملکی به وسیله ارزهای دیجیتال 
انجام می شود، که این می تواند به معنای دشواری دولت در دریافت 
مالیات از مالکان باشــد، دولت باید با توجه به اختیارات و نیازهای 
خــود، به موضوع مالیات در این حوزه توجه کند و اقدامات لازم را 

برای ضمانت اجرایی و اجرای درست قوانین انجام دهد.
وی اضافه می کند: قانون ساماندهی بازار مسکن و اجاره به دلیل 
کوتاهی دولت بر روی کاغذ باقی مانده و موجب شــده مالکان از 
قانون و دولت سرپیچی کنند. استفاده از ارز دیجیتال برای خرید 
مسکن و دور زدن مالیات، یک راه میانبر به نظر می رسد، همچنین 
قراردادهای غیررسمی در کشــور ما موجب بروز مشکلات زیادی 
در زمینه ملکی شــده و در حال حاضر بیش از یک میلیون پرونده 

قضائی در این حوزه وجود دارد.
مدرس مدیریت مالی ادامه می دهد: دولت باید با کمک مقام های 
قضائی، اعتبار قراردادهای غیررســمی را کاهش دهد و سامانه ای 
برای ثبت قراردادهای ملکی ایجاد کند تا شفافیت بیشتری در این 
زمینه ایجاد شود، این اقدام می تواند از کلاهبرداری و فروش ملک 

به چند نفر جلوگیری کند.
 مزایا و معایب استفاده از ارزهای 

دیجیتال در معاملات ملکی
گودرزی عنوان می کند: در حوزه ارزهای دیجیتال، چند مشکل 
جدی وجود دارد، این ارزها می توانند نقدینگی زیادی ایجاد کنند، 
هر بیت کوین حدود بیش از ۳۵ میلیارد تومان وارد کشور می کند، 
اشــخاصی که اقدام به خلــق نقدینگی در حجم زیــاد می کنند، 
می تواننــد دارایی های مردم را به تصاحــب خود درآورند، که این 
موضــوع به ضرر اقتصاد کشــور خواهد بــود، همچنین رهگیری 
معاملات دیجیتال به دلیل نبود شفافیت دشوار است و این موضوع 
می تواند به فساد مالی و افزایش تورم منجر شود، حال مجلس باید 
با هوشیاری قوانین لازم در این حوزه را تصویب کند، چراکه هنوز 

به درک واقعی چالش های پیش رو نرسیده ایم.

با توجه به نظارت ضعیف و دور زدن قوانین صورت می گیرد؛

استفاده از رمز ارزها در معاملات مسکن وچالشی پیش روی قوانین مالیاتی

شیراز-ســحرفکورپور: شــهردار شیراز 
گفت: ابَرَ پروژه بزرگراهی آیت الله محی الدین 
تکمیل کننــده حلقــه یک  حائری شیــرازی 
بزرگراهی درون شــهری و محور مهم شریانی 
شــهری اســت که بــا افتتــاح آن تغییرات 
چشمگیری در حوزه ترافیکی کلان شهر شیراز 
ایجاد خواهد شــد، محمدحسن اسدی بابیان 
اینکــه ابَرَ پروژه بزرگراهی آیت الله محی الدین 
اساسی  و  زیرساختی  پروژه ای  حائری شیرازی 
برای پیشرفت این کلان شهر است، اظهار کرد: 
این پروژه عظیم شهری یکی از تأثیرگذارترین 
پروژه های ترافیکی این کلان شــهر محســوب 
می شود که تکمیل کننده حلقه یک بزرگراهی 
درون شهری و محور مهم شریانی شهری است 
که با افتتاح آن تغییرات چشمگیری در حوزه 
ترافیکی شهر شیراز ایجاد خواهد شد. وی این 
پروژه را یــکی از منحصربه فردترین پروژه های 
عمرانی استانی دانست و عنوان کرد: این پروژه 
با بیشترین ســطح تملک و عملیات عمرانی، 
دارای یک مسیر رفت وبرگشــت شهری است 
که دســترسی سریع و آســان شمال به غرب 
و جنــوب به شــرق شیــراز را در مسیری با 
چشم انداز زیبا در کوهستان های شمالی شهر 
ایجاد می کند. این مقام ارشــد شهری شیراز 
بابیان اینکه این ابرپروژه به نوعی یک دانشگاه 
عمرانی اســت، عنوان کرد: عظمت این پروژه 

به گونه ای اســت که ازنظر ابعاد، حجم کار و... 
پروژه ای بی نظیر در سطح کلانشهرهای کشور 
است و به دلیل فعالیت های گوناگون عمرانی، 
علاوه بــر اینکه یک بزرگــراه عظیم ترافیکی 
اســت. اســدی طول کلی این پروژه را حدود 
۲۴ کیلومتــر عنوان کرد و با اشــاره به اینکه 
فاز اول و دوم این پروژه درگذشــته اجراشده 
اســت، گفت: فاز ســوم این پروژه ۷ کیلومتر 
طــول دارد که در دو باند رفت وبرگشــت با ۶ 
خط عبــوری، ۵ ابنیه فــنی، ۴ تقاطع و یک 
پل شبدری )پل شــهدای انقلاب(، ۴ دستگاه 
تونل به طول تقریبی ۱۰۹۰ متر و ۳ دستگاه 
گالری به طول ۲۹۵ متر در حال اجرا اســت. 
شهردار شیراز بابیان اینکه ابَرَ پروژه بزرگراهی 
بزرگــراه آیت الله محی الدیــن حائری شیرازی 
حجــم قابل توجهی از ترافیک غرب به شــرق 
این کلان شهر و بالعکس را انتقال خواهد داد، 
افزود: این پروژه ضمــن کوتاه کردن مسیر از 
ترافیک میدان های  مرکز شــهر، راهگشــای 
قصردشت، دانشجو و ارم و بولوار چمران بوده 
و مسیــری جایگزین برای بولوارهای شــهید 
چمران و دکتر حسابی محسوب می شود. وی 
اصلاح مسیر و تکمیل حلقه درون شهری شیراز 
و هم مسیر شــدن با کمربندی جنوبی شیراز، 
کاهش آلایندگی های صوتی، زیســت محیطی 
و آب و هــوایی را از دیگر اهداف اجرایی این 
پروژه برشــمرد. اسدی با یادآوری اینکه محور 
جنوبی این پروژه در دهه فجر ســال گذشته 
بــه بهره برداری رسید، گفــت: در حال حاضر 
فعالیت هــای عمــرانی در این پروژه در ســه 
نوبت شــبانه روزی در دست اجرا است و همه 
تلاشــمان را به کار بسته ایم تا با تکمیل محور 
شمالی و تکمیل عملیات اجرایی، این ابر پروژه 
در موعد مقرر افتتاح و تقدیم شهروندان شود

شهردار کلان شهر شیراز:

اَبَر پروژه بزرگراهی آیت  اله محی الدین 
حائری شیرازی محور مهم شریانی است

 این پروژه به نوعی دانشگاه عمرانی محسوب می شود

 اردبیل- رئیــس اداره راهداری و حمل ونقل 
جاده ای شهرســتان اردبیل گفت:بیش از ۲ هزار 
کیلومتر از حریم راههای اصلی و جاده شــنی و 
خاکی این شهرستان در ۶ ماهه گذشته تسطیح 
و رگلاژ شــده اســت. به گزارش روابط عمومی 
اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای اســتان 
اردبیل،بهرام خیاوی در بازدید از راههای روستایی 
گفت:در مدت یادشده ۹۶۰ کیلومتر از کانال های 
طرفین راه اصلاح وبازسازی شده است.وی با اشاره 
بــه اینکه در این مدت راهــداران ۵۸ کیلومتر از 
محورهای مواصلاتی شهرستان اردبیل را روکش 
آسفالت اجرا کرده اند افزود:در این مدت بیش از 
۹ هزار مترمکعب عملیات خاکبرداری و اصلاح پیچ 
ها انجام شده است. رئیس اداره راهداری و حمل 
ونقل جاده ای شهرستان اردبیل در ۶ ماهه گذشته 
خط کــشی ۱۹۱ کیلومتراز محورهای مواصلاتی 
این شهرستان را یادآور شد و اظهار کرد:در مدت 
یاد شده ۱۷۲ کیلومتر شیب شیروانی راهها اصلاح 
شده اســت.خیاوی در این مدت از رفع افتادگی 
۲۹۲ کیلومتر از شانه راه شهرستان اردبیل خبرداد 
و خاطرنشان شد:در ۶ ماهه گذشته ۲۰ مورد رمپ 
های ورودی و خروجی ایمن ســازی و ۳۷ عدد 
راههای دسترسی غیرمجاز انسداد شده است.وی 
در مدت یاد شده جهت آگاهی دهی به رانندگان 
برای رعایت قوانین راهور در جاده به تهیه ، تعمیر 
و نصــب حدود هزار مترمر بع تابلوهای اطلاعاتی 
در جاده های شهرستان اردبیل اشاره کرد و ادامه 
داد:در ۶ ماهه گذشته راهداران بیش از هزار عدد 

تابلوهــای الزامی در راهها نصــب و ۲۷۷ عدد ا ز 
سرعتکاهای آسفالتی و مجازی را تعمیر،اصلاح، 
نصب و رنگ آمیزی کرده اند.رئیس اداره راهداری 
و حمل ونقل جاده ای شهرستان اردبیل حفاظت 
و صیانت از حریم راهها را بعنوان ســرمایه ملی 
خط قرمز راهداری دانست و افزود: با حضور۴۵۰ 
مورد گشــت حریم در راهها در جهت جلوگیری 
از تجاوز به حریم ، ۳۸ مورد ســاخت و ساز غیر 
مجاز شناسایی، ۱۰۴ مورد ساخت و ساز غیرمجاز 
متوقف ، ۸۷ مــورد تابلو های تبلیغاتی غیرمجاز 
شناسایی وقلع وقمع ،۷۱ مورد توقف کا رواخطار 
به متخلفان ابلاغ شده و از ۶۲ مورد درختکاری و 
حفاری غیرمجاز جلوگیری شده است.خیاوی در 
مدت یاد شده از جابجایی بیش از هزار تن کالا و 
بار توسط ۳۳ شرکت فعال در حوزه حمل کالا در 
شهرستان اردبیل خبرداد و اظهار کرد:در این مدت 
۸۲ هزار و ۷۰۹ برگ بارنامه در این شهرســتان 

صادر شده است.
وی با بیان اینکه در ۶ ماهه گذشــته ۴۴۲ هزار 
و۶۴۰ نفر مسافر توسط ۲۵ شرکت مسافربری از 
شهرستان اردبیل به مقاصد مختلف جابجا شده اند 
گفت:این میزان جابجایی مسافر در قالب ۶۴ هزار 
و۴۳۰ سفر انجام شده است.رئیس اداره راهداری 
و حمل ونقل جاده ای شهرستان اردبیل انجام ۲۶ 
هزار و۴۰۰ متر مربع لکه گیری و رفع چاله، تنقیه 
و لایروبی ۱۵ دستگاه پل ها ، تعمیر ۳۰۴ شاخه 
گاردریــل های آسیب دیده، مونتاژ و اصلاح ۴۰۰ 
عدد تابلوی انتظامی، رنگ آمیزی ۴۴۰ عدد پایه 
تابلو و علائم، رنگ آمیزی ۴۰ عدد پایه روشنایی 
و چراغ چشمک زن و شن ریزی راههای شنی و 
شــانه راهها به مقدار ۴ هزار مترمکعب را از دیگر 
اقدامات مهم راهداران در ۶ ماهه گذشته برشمرد.

خیاوی گفت:در مدت یاد شــده راهداران از ۸۰ 
کیلومتر سیستم روشنایی موجود نگهداری کرده 
و در دماغه ها و نقــاط پربرخورد ۸۶ عدد دپوی 

خاکی ایجاد کرده اند.

سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای

تسطیح و رگلاژ بیش از 2 هزار کیلومتر از 
حریم راههای شهرستان اردبیل
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شیراز-سحر فکورپور: مراسم تکریم و معارفه استاندار فارس، صبح 
یکشــنبه )۲۲ مهر ۱۴۰۳( با حضور »اسکندر مومنی« وزیر کشور در 
شیراز برگزار شد. در این مراسم »حسینعلی امیری« به عنوان استاندار 
جدید معرفی و از خدمات »محمد هادی ایمانیه« استاندار سابق تجلیل 

شد.
استانداران، ایجاد وفاق و همدلی در جامعه را دنبال کنند

وزیر کشــور گفت: اســتانداران، ایجاد همدلی و وفاق در میان آحاد 
مختلف جامعه در استان ها را با جدیت دنبال کنند.اسکندر مومنی، در 
آیین تکریم و معارفه استاندار فارس در شیراز افزود: همکاری، توسعه و 
ایجاد هم افزایی بین تمام دستگاه های اجرایی برای توسعه باید توسط 
استانداران انجام شــود و بر همین اساس، استانداری موفق خواهد بود 
که بتواند تمامی دســتگاه ها را در مسیر توسعه در کنار هم قرار دهد.

وی ادامه داد: البته در این میان ارتباط مستمر با مردم و مردم محوری 
نکته مهمی است که باید مدنظر استانداران سراسر کشور باشد.مومنی، 
با اشــاره به فرایندهای انتخاب اســتانداران اظهار کرد: در این زمینه 
بیشــترین وقت خودم را برای تعیین استاندار فارس قرار دادم چرا که 
این اســتان ظرفیت های بالقوه بسیــار عظیمی دارد که باید تبدیل به 
بالفعل شــود.وزیر کشور گفت: بررسی تمام گزینه ها منتهی به انتخاب 
آقای امیری به عنوان فردی آشنا هم به زیست بوم منطقه و هم دارای 
ســوابق مدیریتی و اجرایی در سطح ملی شــد.مومنی افزود: استاندار 
جدید فارس دارای سابقه فعالیت در قوا و مجموعه های مختلف است و 
خوشبختانه پس از معرفی شاهد استقبال خوبی از وی بودیم شد و پس 

از معرفی به رییس جمهور با موافقت ایشان نیز همراه شد.
کمک به دولت وفاق ملی، وظیفه همگانی است

نماینــده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز گفت: همه باید برای 
موفقیــت دولت وفاق ملی همکاری و تلاش کنیم چرا که عدم موفقیت 
این دولت به ضرر همه اســت و منجر به عقب ماندگی کشــور می شود.

آیت اللــه لطف الله دژکام، در آیین تودیع و معارفه اســتاندار فارس در 
شیراز افزود: دولت چهاردهم دولت وفاق اســت و سعی دارد برای ایران 

کار کند و ما هم باید کمک کنیم ، اگر کمکی نکنیم ضرر آن به خودمان 
می رسد.او ادامه داد: هر گروه و جریانی چه از میان دوستان دولت و چه 
رقیبان دولت در ایام انتخابات، امروز باید کمک کنند تا امور به سرانجام 
برسد و کشور و استان در مسیر سربلندی و پیشرفت با سرعت بیشتری 
حرکت کند. وی، ضمن قدردانی از اقدامات ایمانیه استاندار سابق فارس 
و خیرمقدم به امیری اســتاندار جدید این استان گفت: دولت در جریان 
انتخاب استاندار فارس سعی کرد که یک چهره در سطح ملی را انتخاب 
کند که البته اســتاندار جدید با توجه به سابقه مدیریت در فارس با این 
اســتان آشــنایی دارد. امام جمعه شیراز افزود: حضور امیری به عنوان 
استاندار فارس برای این استان یک فرصت است تا از تجربیات مدیریتی 
وی برای توســعه استان استفاده شــود. دژکام ادامه داد: طی سال های 
اخیر اقدامات خوبی در فارس انجام شــده که انتظار است این اقدامات 

تداوم یابد و کارهای خوب متوقف نشود. 
شایسته سالاری از ضرورت های گزینش مدیران

استاندار جدید فارس، شایسته سالاری و داشتن فضیلت های انسانی را 
از جمله ضرورت های گزینش مدیران در این استان دانست. حسینعلی 
امیری  نیز در آئین تکریم و معارفه استاندار فارس، با بیان اینکه امروز 
برای توســعه ایران و فارس بزرگ، همه با هر ذوق و ســلیقه سیاسی 
بایــد در کنار یکدیگر باشیم، اظهار کــرد: بعد از هر انتخابات تغییراتی 
انجام می شود. یکی از ضرورت ها در گزینش مدیران شایسته سالاری و 
داشتن فضیلت های انسانی است. وی موضوع حاکمیت قانون را مطرح 
کرد و گفت: حاکمیت قانون احســاس عمومی اســت که صرف نظر از 
دین، مســلک و نوع نگاه سیاسی امنیت دارند. احساس عمومی، جامعه 
را به سمت شایسته ســالاری پیش می برد. امیری با اشاره به برگزاری 
انتخابات ریاست جمهوری در کشورمان گفت: از منظر حقوقی معتقدم 
انتخابات همانند یک تنفس است، در طول زمان ممکن است مشکلات 
جامعه متراکم شود و انتخابات نشاط و روح جدید در جامعه می دمد.وی 
با بیان اینکه از منظر حقوقی، انتخابات همانند عقد وکالت است، گفت: 
مردم در انتخابات به کسی که گفتمانی را مطرح می کند رأی می دهند، 

پس از رأی آوردن شخص باید گفتمان خود را عملیاتی و اجرایی کند، 
بنابراین خروج از گفتمان ضمان شــرعی دارد.اســتاندار فارس تصریح 
کرد: مدل مدیریتی مســئولان دولت چهاردهم در زیر مجموعه رئیس 
جمهوری است، بنابراین وعده هایی که رئیس جمهور داد باید عملیاتی 
شود، گفتمانی که دکتر مســعود پزشکیان مطرح کرد منجر به تحقق 
وفاق ملی خواهد شــد.امیری در بخش دیگری از ســخنان خود ضمن 
خیــر مقدم از حضور همه اقشــار و اقوام مختلــف گروه های سیاسی، 
اســتانداران دوره های گذشته، فرماندهان نیروهای مسلح، اعضای شورا 
تأمیــن و نماینده ولی فقیه در فارس و غیره تشــکر کرد و اظهار کرد: 
باید با عملکرد صادقانه به مردم احســاس ارزشمندی داد، در جامعه ای 
که مردم احساس ارزشــمندی نکنند احساس بیگانگی می کنند و این 
حاصل نمی شــود مگر با رفتار صادقانه مســئولان.وی با بیان اینکه با 
فارس ناآشنا نیستم، زاده فارس نیستم اما فارسی هستم، افزود: شیراز 
ســومین حرم اهل بیت)ع(، مهد تمدن بشری، مدفن امامزادگان بسیار 
و ســرزمین ستارگان درخشان ادب و شعر و نثر مانند حافظ و سعدی 
است.اســتاندار فارس تصریح کرد: فارس مهد علمای بزرگ است و دو 
مرکز علمی فوق العاده مانند دانشــگاه علوم پزشــکی و دانشگاه شیراز 
را دارد.وی بــا بیان اینکه فارس را بسیار خوب می شناســم، گفت: یک 
هفتم از خاک کشــور متعلق به فارس است، این استان رنگین کمانی 
از ادیان و مذاهب مختلف است که در کنار هم برای توسعه این استان 
تلاش می کنند. در این آیین، حسینعلی امیری به عنوان استاندار فارس 
معــرفی و از تلاش های محمد هادی ایمانیه تقدیر شــد. امیری، زاده 
۱۳۴۵ در سنقر استان کرمانشاه، معاون امور مجلس رئیس جمهور در 
دولت های یازدهم و دوازدهم بود. وی همچنین قائم  مقام وزیر کشوردر 
امور مجلس و سخنگوی وزارت کشور در دولت های یازدهم و دوازدهم 
بــود. امیری که دارای دکترای تخصصی حقوق عمومی و دانش آموخته 
دانشــگاه شیراز است. از دیگر سوابق وی می توان به معاون قوه قضائیه 
و رئیس ســازمان ثبت اسناد و املاک کشــور، رئیس کل دادگستری 
استان های فارس، کردستان و خوزستان و مدرس دانشگاه اشاره کرد. 

گزارش روزنامه »خوب« از مراسم تکریم و معارفه استاندار فارس با حضور وزیر کشور:

رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شهرستان خبر داد»حسینعلی امیری«: گزینش مدیران بر اساس شایسته سالاری است

 اجرای طرح هادی 
در 50 روستای بروجرد

رئیس بنیاد مسکن انقلاب اســلامی بروجرد از اجرای طرح 
هادی در ۵۰ روســتا شهرســتان خبر داد. نــادر یاراحمدی، 
اظهار کــرد: این میزان طرح با اعتباری بالــغ بر ۶۵ میلیارد 
تومان اجرا شــده اســت.وی با بیان اینکه طرح هادی شامل  
آسفالت، سنگفرش، جدول نهری، کانال سنگی و دیوار حائل 
است، خاطرنشــان کرد: شهرســتان دارای ۲۰۰ روستا بوده 
که ۱۴۳ روســتا بالای ۲۰ خانــوار از نعمت تهیه طرح هادی 
مصوب برخوردار هســتند.رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
بروجــرد اضافه کرد: اجرای طرح هادی به طور مســتقیم در 
زندگی و آینده جمعیت روستایی نقش داشته و اجرای اصولی 
آن از اهمیــت بــالایی برخوردار اســت.یاراحمدی بیان کرد: 
همچنین در ســال جاری ۷۰۰ فقره تسهیلات ۱۵۰ میلیون 
تومانی برای بهســازی و بازسازی در بروجرد پرداخت شد که 
مالکان این منازل بتوانند نسبت به بهسازی منازل خود اقدام 
کنند.وی ادامه داد: امســال ۳۰۰ مورد ســند مالکیت منازل 
روســتایی صادر شــده که این کار با هدف ساماندهی منازل 
روستایی در دســتور کار قرار گرفته است و هر ساله تعدادی 
از منازل روستایی این ســند را دریافت می کنند.رئیس بنیاد 
مســکن انقلاب اســلامی بروجرد تصریح کرد: بایستی از تمام 
ظرفیت های موجود در مناطق روستایی جهت ارائه خدمت به 
مردم استفاده شود.یاراحمدی اظهار کرد: ارائه خدمات ارتقاء 
یافته به ویژه در روستاها از افتخارات بزرگ نظام و دولت و در 

راستای خدمتگزاری است.

آغاز عملیات بهسازی چاه شماره 
هفت رصدخانه شیراز 

شیراز- سحر فکورپور: عملیات بهسازی چاه شماره هفت 
رصدخانه، یکی از منابع تامین کننده مخزن آب چمران شیراز 
آغاز شد. مدیر عامل شرکت آبفا شیراز ضمن تاکید بر اهمیت 
تامین آب پایدار در ســال آبی پیش رو اظهار داشت: به دلیل 
رســوب گذاری و مسدود شــدن شیارهای لوله جدار و منافذ 
بدنه این چاه، عملیات بهســازی کلید خورد. بهروزی در ادامه 
با اشاره به قدمت حفر این چاه )سال ۹۱ با عمق ۳۲۰ متر( و 
نیاز آبی منطقه، تصریح کرد: پیش بینی می شــود این چاه با 
دبی ۳۰ لیتر بر ثانیه تا ابتدای آبان ماه امسال وارد مدار بهره 

برداری شود.

 جلوه گری »مهرحافظ« 
در نگارخانه شیراز

شیراز-ســحر فکورپور: سرونمایشــگاه »مهرحافظ« به 
مناسبت ایام هفته فرهنگی هنری حافظ شیرازی و بزرگداشت 
هفته خوشنویسی با حضور حمید رضا قانعی مدیر کل فرهنگ 
و ارشاد اســلامی اســتان فارس ویژه هنرجویان و دارندگان 
مدرک عالی، ممتاز و فوق ممتاز با حضور ۸۱ اثر نســتعلیق، 
شکســته نستعلیق، نسخ و ثلث از ۸۱ هنرمند خوشنویس در 

نگارخانه سرو تالار حافظ گشایش یافت.

نشست دبیر شورای فرهنگ عمومی خوزستان با رییس و اعضای شورای فرهنگ عمومی مسجدسلیمان 
خوزستان- مجید منادی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اســلامی و دبیر شورای فرهنگ عمومی خوزستان در سفر به شهرستان مسجدسلیمان با حجت الاسلام والمسلمین سید احمدی امام 
جمعه و مهندس مولایی فرماندار این شهرســتان دیدار کرد. در این نشســت که با حضور فرمانده سپاه شهرستان، شهردار، رییس شــورا و جمعی دیگر از مسئولان فرهنگی شهرستان 
مسجدســلیمان برگزار شد ظرفیت های فرهنگی شهرستان مورد بحث و گفتگو قرار گرفت. برگزاری با شــکوه مناسبت های 28 مهر سالگرد شهادت شهید بهنام محمدی و 3۰ مهر روز 
بمباران خونین مسجدســلیمان به دســت رژیم بعث عراق از جمله مطالب این جلسه بود. رییس اداره شهرستان مسجدسلیمان و رییس حوزه مدیریت اداره کل نیز در این نشست حضور 

داشتند.

 تبریز- در مراســمی که با حضور هاشــمی مدیرعامل و عضو 
هیئت مدیره گروه گســترش نفت و گاز پارسیان و امیری رییس 
هیئت مدیره این شــرکت برگزار شد، تفاهم نامه همکاری بین دو 
شرکت پالایش نفت تبریز و پتروشیمی تبریز به امضا رسید. هدف 
از این تفاهم نامه، هم افزایی درون ســازمانی در گروه گســترش 
نفــت و گاز پارسیان و تعامل بیشــتر بین دو شــرکت به منظور 
بهره برداری از توانایی های موجود و ارتقاء سطح همکاری ها است 
که مورد تأکید هاشــمی در جریان بازدید اخیر از این شرکت ها 
بود.بر اساس مفاد این تفاهم نامه، شرکت پالایش نفت تبریز متعهد 
شد در حد مقدورات نسبت به تأمین خوراک مورد نیاز پتروشیمی 
تبریز اقدام نماید و از ســوی دیگر، شرکت پتروشیمی تبریز نیز 
همکاری لازم را با پالایشــگاه تبریز در پروژه های انتقال پساب و 

تأمین آب DM و RO و سایر خدمات داشته باشد.این تفاهم نامه 
گامی مهم در جهت تقویت همکاری های بین دو شرکت و ایجاد 
ارزش افزوده در حوزه صنعت نفت و پتروشیمی در منطقه است. 
با اجرای این تفاهم نامه، انتظار می رود هر دو شــرکت شــاهد 
بهبود بهره وری و کاهش هزینه های تولید باشند.مهندس غلامرضا 
باقری، مدیرعامــل و نائب رئیس هیئت مدیره شــرکت پالایش 
نفت تبریز در این مراســم با تأکید بر همکاری های درون گروهی، 
گفت: با عنایت به عملکرد این دو شرکت، همکاری های مشترک 

می تواند باعث ایجاد زنجیره ارزش قوی در منطقه شود.
به گفته وی، بــا توجه به عقد این تفاهم نامــه، انتظار می رود 
که همکاری های دو شــرکت در آینده توســعه یابد و این تفاهم 
نامه می تواند الگویی برای همکاری ســایر شــرکت های صنعت 

پتروشیمی باشــد.مدیرعامل شرکت پتروشیمی تبریز نیز در این 
مراســم با اشاره به عقد این تفاهم نامه، اظهار داشت: این مسئله 
نقطه عطفی در تاریخ همکاری دو شــرکت اســت و امیدواریم با 
اجرای کامل مفاد آن، سطح همکاری ها و توسعه پایدار در منطقه 

افزایش یابد.

شیراز-سحر فکورپور: پیشنهاد 
و راهکارهای احیای ۱۷ حلقه چاه 
در شــمال شــهر صــدرا و مناطق 
روســتایی شیراز با حضور استاندار 
فارس بررسی و جهــت مطالعه در 
اختیار مدیر کل بحران اســتانداری 
قرار گرفت. مدیرعامل آبفا شــیراز 
ضمن اشــاره به خشکســالی های 
پیاپی در ســال های گذشته و افت 
ســطح آب های زیرزمینی و کم آب 
شــدن آب بــرخی از چاه های آب 

شــرب گفت: طی رایزنی و بررسی 
راهکارهای علمی  با حضور استاندار 
فــارس و ادارات مرتبــط، پــروژه 
احیای ۱۷ حلقه چاه  جهت مطالعه 
و اجــرای پروژه آبخیزداری به اداره 
اســتانداری  بحران  مدیریــت  کل 
فارس معرفی شد. بهروزی افزود: با 
اجرای ایــن طرح بخشی از آبخوان 
روستای ســیاخ دارنگون، چاه های 
شمال شهر صدرا، داریون و کلستان 
احیاء  خواهد شد و همشهریان می 
تواننــد با اطمینان بیشــتر در این 
مناطــق زنــدگی کننــد. وی ابراز 
داشت: اجرای این ســازه ها نقش 
بسزایی در منابع تأمین کننده آب 
شــرب دارد که با پیگیری استاندار 
فــارس، مدیــرکل منابــع طبیعی 
و آبخیــزداری، رئیــس ســازمان 
جهاد کشــاورزی و مدیرعامل آب 

منطقه ای صورت گرفت.

 پیشنهاد احیای 17 حلقه چاه  
در شیراز و صدرا

 ساری   دهقان - ۵۰ فقره انشعاب 
غیر مجاز در استان مازندران طی دو 
ماه از ســوی مردم به سامانه ارتباط 
با مشــتریان شــرکت آب و فاضلاب 
مازندران )۱۲۲( اعلام شده است. مدیر 
عامل آبفا مازندران طی گفتگویی در 
بازدید از مرکز ســامانه ۱۲۲ شرکت 
ضمن قدردانی از تلاشــهای شــبانه 
روزی همکاران این ســامانه با تاکید 
بر ضرورت پاســخگویی مناســب در 

ارتباط با مشــتریان اظهار داشت: در 
حــال حاضر در بخــش آب ۲۲ امور 
در سطح اســتان با ۶۴ شهر و ۲۹۱۸ 
روســتا به این مرکز متصل هستند و 
بقیه روستاها در صورت تحت پوشش 
قرار گرفتن در ســامانه ۱۲۲ثبت می 
شوند، در بخش فاضلاب نیز شهرهای 
ساری ، جویبار ، بابل ، بابلسر ، نوشهر 
، چالوس و شهرک یثرب قائمشهر که 
دارای تصفیــه خانه فاضلاب شــهری 
هســتند به این مرکز متصل هستند.  
وی از ۵۵۳۰ مــورد قطعی و کمبود 
فشــار آب با سامانه ۱۲۲در نیمه اول 
امســال خبر داد و گفت: کارشناسان 
ایــن بخش ، درخواســت هــایی که 
توسط اپراتورهای ســامانه در بخش 
پیگیری ثبت شــده است را پاسخ می 
دهند و با رابطین ۱۲۲ امور به صورت 
شــبانه روزی در تماس هستند تا در 
صورت شــکایت مشــترک و یا انجام 

نشــدن حادثه آن را پیگیری و نتیجه 
حاصله را در سیســتم ثبت کنند در 
همیــن راســتا کارشناســان بخش 
پیگیری بیش از ۱۷۰۰ مورد حادثه را 
در ۶ ماهه نخست سالجاری پیگیری 
کردند. مدیر عامل آبفا مازندران ادامه 
داد: در ســامانه ۱۲۲ ، نظرسنجی به 
صورت پیامــکی در صورت پایان کار 
حادثه ، با ارســال پیامک به شــماره 
همراه مشــترک نیز انجام می شود و 
روزانه به صــورت تصادفی ۱۰ درصد 
حوادث انتخاب و با مشــتریان تماس 
گرفته می شــود در همین راستا در 
نیمه نخســت سالجاری، ۲۷۴۴ مورد 
مشــترک به پیامک نظرسنجی پاسخ 
دادنــد که از این تعــداد ۱۵۳۶ مورد 
پاسخ عالی ، ۳۷۱ مورد خوب ، ۱۴۳ 
مورد متوســط ، ۲۷۴ مورد ضعیف و 
۴۲۰ مورد هم عــدم مراجعه را اعلام 

کردند.

مدیرعامل آبفا مازندران :
اعلام مردمی50فقره انشعاب غیرمجاز آب در مازندران طی 2 ماه

با هدف هم افزایی درون سازمانی در گروه گسترش نفت و گاز پارسیان؛

تفاهم نامه همکاری بین پالایشگاه و پتروشیمی تبریز امضا شد
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روزنامه اجتماعی - اقتصادی 
صاحب امتیاز و مدیر مسئول : 

مهدی احمدی
زیر نظر شورای سردبیری

مدیر روابط عمومی  وتوسعه بازار: علی نجفی
 کد پستی: 1645661965

رس:   تهران، نارمک، خیابان جانبازان غربی،   آد
خیابان شهید مدنی، مجتمع پالمیرا

 پیامک: ۰91243۰3۰91
تلفکس:  ۰21-77851725   

  سازمان آگهی ها:   ۰21-77851437  
سازمان آگهی دولتی تهران:

۰21- 88323817                   ۰21-88326812
سازمان آگهی دولتی شهرستان ها:  ۰9932۰45164

لیتوگرافی و چاپ:  گل آذین
توزیع:   نشر گستر امروز

سایت روزنامه خوب
w w w . g o o d o n l i n e . i r

اینستاگرام
goodonline.ir

کانال تلگرام
www.telegram.me/goodonline

روزنامه اجتماعی - اقتصادی 
صاحب امتیاز و مدیر مسئول : 

مهدی احمدی

زیر نظر شورای سردبیری
مدیر روابط عمومی  وتوسعه بازار: علی نجفی

 کد پستی: 1645661811
رس:   تهران، نارمک، خیابان جانبازان غربی،   آد
خیابان شهید مدنی، مجتمع پالمیرا  واحد 4۰3

 پیامک: ۰91243۰3۰91
تلفکس:  ۰21-77851725   

  سازمان آگهی ها:   ۰21-77851437  

سازمان آگهی تهران:
۰21- 88849843                   ۰21-88839451

سازمان آگهی های شهرستان ها: ۰91227175۰3
۰2144۰198۰7-۰2144۰198۰6-۰2144۰198۰5  

چاپخانه:  شاخه سبز
توزیع:   نشر گستر امروز

سایت روزنامه خوب
w w w . g o o d o n l i n e . i r

کانال تلگرام
www.telegram.me/goodonline

اینستاگرام
goodonline.ir
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فراخوان مناقصه عمومی دو مرحله ای فراخوان مناقصه عمومی دو مرحله ای 
ــه شــرح  ــرق اســتان بوشــهر در نظــر دارد خدمــات مــورد نیــاز خــود را ب شــرکت توزیــع نیــروی ب
ذیــل، بــه اســتناد قانــون برگــزاری مناقصــات ، از طریــق برگــزاری مناقصــه عمومــی دو مرحلــه ای 
ــدارکات  ــا مشــخصات و شــرایط منــدرج در اســناد از طریــق ســامانه ت ــی کیفــی ب ــا ارزیاب همــراه ب

الکترونیکــی دولــت )ســتاد( بــه پیمانــکار واجــد شــرایط واگــذار نمایــد .کلیــه مراحــل برگــزاری مناقصــه از دریافــت اســناد 
ــامانه  ــق درگاه س ــا از طری ــت ه ــایی پاک ــن بازگش ــران و همچنی ــه گ ــنهاد مناقص ــه پیش ــا ارائ ــه ت ــی و مناقص ــی کیف ارزیاب
تــدارکات الکترونیکــی دولــت )ســتاد( بــه آدرس www.setadiran.ir  انجــام خواهــد شــد. لــذا تقاضــا مــی شــود پــس از 
نشــر آگهــی , بــه ســامانه فــوق مراجعــه و پــس از طــی مراحــل منــدرج در ســامانه , اقــدام بــه شــرکت در مناقصــه نماینــد و 
پیمانــکاران مــی بایســت جهــت شــرکت در مناقصــه، اســناد را از طریــق ســامانه مذکــور بارگــذاری و نســبت بــه ارســال پاکــت 
الــف مناقصــه )بــه صــورت فیزیکــی ( در تاریــخ مقــرر بــه شــرکت توزیــع اســتان بوشــهر کــه  الزامــی مــی باشــد، اقــدام نماینــد. 
ضمنــا عــلاوه بــر ارائــه اســناد مناقصــه در ســامانه بصــورت الکترونیکــی، در صــورت برنــده شــدن  ارســال اصــل پــاکات )ب ، 

ج ( بــه آدرس شــرکت توزیــع نیــروی بــرق اســتان بوشــهر الزامــی مــی باشــد.
ــن :۳۱۲۸۲۲۰۳- ــهر– تلف ــتان بوش ــرق اس ــروی ب ــع نی ــرکت توزی ــدارکات ش ــور ت ــه: ام ــناد مناقص ــل اس ــل تحوی مح

۰۷۷-۳۱۲۸۲۲۱۶
بــه پیشــنهادهای فاقــد امضــا, مشــروط, مخــدوش و پیشــنهاداتی کــه بعــد از انقضــاء مــدت و ســاعت مقــرر در فراخــوان واصــل 

مــی شــود, مطلقــاً ترتیــب اثــر داده نخواهــد شــد. ســایر اطلاعــات و جزییــات مربــوط در اســناد مناقصــه منــدرج اســت.
هزینه درج آگهی با برنده مناقصه می باشد.

* ارسال دو سری نسخه روزنامه )نوبت اول و دوم( الزامی است.
زمان فروش اسناد مناقصه: ۱۴۰۳/۷/۲۶  الی ۱۴۰۳/۸/۱
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62۰5

نوبت اول

شرکت توزیع نیروی برق 
استان بوشهر )سهامی خاص(

اخبار

 رئیس کانون هواداران تیم ملی فوتبال قطر گفت: ما همانطور که 
در جام ملت های آسیا توانستیم ایران را شکست دهیم در این بازی 

نیز باید محکم مقابل آنها ایستادگی کنیم.
تیم هــای ملی فوتبــال ایران و قطر در هفته چهــارم رقابت های 
انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ سه شنبه ۲۴ مهر و از ساعت ۱۹:۳۰ در 

ورزشگاه راشد دبی رو در روی هم قرار می گیرند.
»نایــف العمــادی«، رئیس کانون هــواداران تیم مــلی قطر، در 
مصاحبه ای با روزنامه الشــرق اظهار داشــت که تمامی سختی ها و 
مســافت ها در راه حمایت از تیم ملی کشورشان بی اهمیت است. او 
تأکید کــرد که انتقال بازی تیم ملی قطر به امارات به نفع این تیم 

خواهد بود و باید از این فرصت به خوبی استفاده کنند.
نایف العمادی در این گفت وگو اشاره کرد که اعضای هواداران تیم 
ملی قطر برای تقویت حضور هواداران در دیدار مقابل تیم ملی ایران 
که فردا در ورزشگاه راشد دبی برگزار می شود، بسیار مشتاق هستند. 
این بازی که به عنوان یکی از مسابقات مرحله نهایی مقدماتی جام 

جهانی ۲۰۲۶ برگزار می شود، از اهمیت زیادی برخوردار است.
وی همچنین تأکید کرد که این گروه در حال همکاری با فدراسیون 
فوتبال قطر هســتند تا حضور هواداران در امارات تســهیل شود و 
بتوانند بازیکنان تیم ملی را به حمایت بیشــتر و کســب نتیجه ای 

مثبت تشویق کنند.
العمادی با اشــاره به نزدیکی جغرافیایی امارات گفت: این مساله 
باعث می شــود که ســفر هواداران چه از طریق زمینی و چه هوایی 
آسان تر شود. ما انتظار داریم که تعداد زیادی از هواداران قطری در 

دبی حضور یابند تا از تیم حمایت کنند. این وظیفه همه ماســت. 
تمامی مسافت ها در راه حمایت از تیم ملی قطر ناچیز است، به ویژه 
پس از نتایج مثبتی که در مرحله ســوم به نفع تیم ما رقم خورد و 

باعث افزایش امیدهای ما برای صعود به جام جهانی شد.
او ادامه داد: ما به حضور همیشــگی هوادارانمان در هر شــرایطی 
عادت کرده ایم، چه در داخل و چه در خارج از کشور. گروه هواداران 
قطر همچنان بــا فدراسیون فوتبال قطر در ایــن زمینه همکاری 

می کند.
العمادی همچنین به پیروزی اخیر قطر مقابل قرقیزســتان اشاره 
کرد و گفت: این پیروزی در زمان مناســبی به دست آمد و اعتماد 
بــه نفس هواداران و بازیکنان را بازگرداند. تیم ما موفق شــد نتایج 
نامطلوب دو دیدار اول را جبران کند و امیدواریم این آغاز دوباره ای 

برای تیم قهرمان آسیا باشد.

او افزود: ورزشگاه های امارات برای ما خوش یمن بوده اند و من به 
آینده تیم بسیار امیدوارم. اطمینان دارم که تیم ما قادر است تمامی 
موانع را پشت سر بگذارد، چرا که حضور قهرمان آسیا در جام جهانی 

طبیعی است.
در پایان، العمادی از فدراسیون فوتبال قطر به خاطر فشارهایی که 
برای انتقال این بازی به خارج از ایران تشــکر کرد و گفت: »انتقال 
بــازی به نفع همه اســت. تیم ملی ایران یــکی از بهترین تیم های 
آسیاســت، اما نباید فراموش کنیم که چند مــاه پیش ما در قطر 
توانستیم همین تیم را شکست دهیم. باید سناریوی جام ملت های 
آسیا را تکرار کنیم و من مطمئنم که تیم ما در این دیدار مقابل ایران 

با قدرت خواهد ایستاد.
ورود تیم ملی قطر برای رویارویی با ایران به امارات 

اعضای تیم ملی فوتبال قطر برای دیدار با ایران در انتخابی رقابت 
های جام جهانی ۲۰۲۶ وارد امارات شدند.

تیم هــای ملی فوتبــال ایران و قطر در هفته چهــارم رقابت های 
انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ و از گروه A  ســه شــنبه ۲۴ مهر در 

ورزشگاه راشد شهر دبی رو در روی هم قرار می گیرند.
کاروان تیــم ملی ایران وارد دبی شــد و اعضای تیم ملی قطر هم 
برای رویارویی با شاگردان امیر قلعه نویی  خود را به امارات رساندند

قضاوت این بازی بر عهده یوســوکو آراکی به همراه یون میهارا و 
کوتو واتانه به از کشــور ژاپن خواهد بود. ایران با ۷ و قطر با ۴ امتیاز 
به ترتیب در رده های دوم و سوم جدول قرار دارند و پیروزی در این 

دیدار برای هر دو تیم حائز اهمیت است.

در هفته چهارم انتخابی جام جهانی 2۰26 مطرح شد؛

کُری خوانی قطری ها برای ایران ادامه تحقق آرزوها؛

تجارت دوخت هم ژنراتوردار شد

اردبیل- بــا تلاشی که تیم تجارت دوخت برتر ســبلان به 
ویــژه تیم تدارکات و پشــتیبانی در تهیه یکی از مهم ترین و 
اساسی ترین ملزومات شرکت کشید، سرانجام آرزوی دیرینه 
مجموعــه با چاشــنی شیرین خریــد ژنراتــور تحقق یافت.

دغدغه ای که ســالیان طولانی برای خانواده شــرکت تجارت 
دوخت وجود داشت، مشکل قطعی برق بود که باعث صدمات 
جبران ناپذیری به بدنه تولید می شــد، امــا با تمهیدات مهم 
به عمل آمده و در یک اقدام بسیار بجا و شایســته ســرانجام 
برنامه ریزی هــای لازم برای تحقق اهداف مورد نظر نائل آمد 
که مایه مسرت و خوشحالی تمامی پرسنل زحمتکش شرکت 
شده اســت.از این پس با تلاش های قابل توجهی که در این 
راستا با زحمات مدیرعامل، مدیر تدارکات و پشتیبانی، واحد 
برق، تأسیســات، عمران و ابنیه و دیگر واحد های دخیل در 
این امر ارزشمند برای مجموعه رقم خورد، آینده ای روشن با 
افزایش تولید راندمان و رفــع نگرانی های تحمیلی در انتظار 
مجموعه قرار خواهد گرفت که تاکنون به دلیل نبود ژنراتور به 
یک داستان ناتمام تبدیل شده بود.خوشبختانه حمایت بانک 
تجارت از شرکت بزرگ تجارت دوخت برتر سبلان به ضرص 
قاطــع ادامــه دارد و زحمات کارکنان و تلاشــگران جهادی 
مجموعه لــذت بهره گیری از این ظرفیــت مهم را به عنوان 
یــک موهبت مهم دوچندان و مضاعــف خواهد کرد.اقدامات 
اخیری کــه با صرف هزینه های کلان بــرای خرید ژنراتور و 
لیفتراک های شرکت به انجام رسیده نشان از تلاش و پیگیری 
مدیران و نیز جامه پوشاندن به جلوگیری از روزهای بی برقی 

است که در گذشته تجربه شده است.

 اسکوربرد جدید ورزشگاه
 آزادی نصب شد 

اسکوربرد جدید ورزشگاه آزادی همزمان با مقاوم سازی، بازسازی 
و استانداردسازی این استادیوم تعویض و نصب شد.

اسکوربرد ورزشــگاه آزادی که در سال ۱۳۸۳ و با بازی تیم 
ملی فوتبال کشورمان مقابل آلمان به بهره برداری رسیده بود، 
پس از گذشــت ۲۰ سال همزمان با بازســازی این ورزشگاه 

تعویض و نصب شد.
هر دو اســکوربرد قبلی و جدید ورزشگاه آزادی دارای طول 
۷ و عرض ۱۹ متر و مســاحت تصویر حدود ۱۴۰ متر است. 
اسکوربرد سابق ساعت عقربه ای و کرنومتر دیجیتالی داشت، 
ولی در اســکوربرد جدید با حذف ساعت و کرنومتر و نمایش 
آن بصورت نرم افزاری، ۳۷ متر مربع به مساحت تصویر اضافه 
شــده است و رزولوشــن تصویر نیز به فراتر از full hd ارتقا 

پیدا کرده است.
از مزایای اسکوربرد جدید نسبت به اسکوربرد قبلی میتوان به 
کیفیت بالاتر، پشــتیبانی از تمامی فرمت های تصویر، قابلیت 
ارتباط مســتقیم با سیستم صوتی ورزشگاه، قابلیت اتصال به 

خروجی تصاویر VAR و ... اشاره کرد.
لازم به یادآوری است که یک اسکوربرد دیگر هم تا چند روز 
آینده در ضلع جنوبی اســتادیوم )روبروی اســکوربرد فعلی( 
نصب خواهد شــد و ورزشــگاه آزادی دارای دو اســکوربرد 
می شــود و تمام تماشاگران از هر نقطه از ورزشگاه می توانند 

تصاویر اسکوربرد را مشاهده کنند.

 جوانترین نماینده موتورسواری ایران 
در جایگاه هشتم آسیا ایستاد

مســابقات موتورســواری کاپ آسیــا در شــرایطی به پایان 
رسید که جوانترین نماینده ایران عنوان هشــتمی را به خود 

اختصاص داد. 
رقابت های موتورســواری کاپ آسیا به میزبانی تایوان برگزار 
شد و »یاسین کارخانه« به عنوان جوانترین موتورسوار ایران 

در این رقابت ها به عنوان هشتم دست پیدا کرد.
در این رقابت ســخت که ۱۱ موتورسوار از کشورهای مختلف 
حضور داشــتند، یاسین کارخانه با عنوان هشتمی به کار خود 
پایان داد. این سومین اعزام بین المللی فدراسیون موتورسواری و 

اتومبیلرانی در سال جاری بود.
مازیار ناظــمی رئیس فدراسیون، ضمن تقدیر از تلاش های این 
ورزشــکار آینده دار، بر ضرورت حضورهای بیشــتر و منظم در 
مسابقات بین المللی تأکید کرد و گفت: »چنین حضورهایی به 
تدریج اســتعدادها و توانمندی های ورزشکاران ایران را شکوفا 

خواهد کرد.« 

 آذربایجان شرقی - مدیرکل ورزش و جوانان آذربایجان 
شــرقی گفت: به مناســبت هفته تربیت بدنی بیش از ۱۲۰۰ 
برنامه فرهنگی و ورزشی در استان تدارک و جهت اجرا برنامه 

ریزی شده است.
حبیب ســتوده نژاد با اعلام این خبر افــزود: ۲۶ مهر تا دوم 
آبان که در تقویم رســمی کشــور به عنوان هفته تربیت بدنی 
معرفی می شود فرصت بزرگی اســت تا با اجرای برنامه های 
متنــوع فرهنگی و ورزشی میزان مشــارکت عموم مردم را در 
برنامه های ورزشی افزایش داد لذا هر ســاله به این مناســبت 
برنامه هــای مختلف فرهنگی و ورزشی ویــژه ای برگزار می 
شود.وی اضافه کرد: در همین زمینه اداره کل ورزش و جوانان 
استان بیش از ۱۲۰۰ برنامه فرهنگی و ورزشی برای این هفته 
در نظر گرفته اســت کــه تعدادی از این برنامه ها در ســطح 
ملی و بین المللی برگزار خواهد شــد. ستوده نژاد خاطرنشان 
کرد: برگزاری چهارمین دوره کاپ آسیایی و دومین دوره کاپ 
آسیای میانه دو اتلون در تبریز، بیســت و نهمین جشــنواره 
بزرگ روســتایی عشایری دشــت هارانا، تور دوچرخه سواری 
تبریز – کنــدوان، همایش های مختلف همــگانی، برگزاری 
همایش های مختلف کوهروی، پیاده روی، دوچرخه سواری و 
انواع رویداد های متنوع دیگر از جمله برنامه های ورزشی اداره 
کل ورزش و جوانان آذربایجان شــرقی در این هفته می باشد 

که در تمامی شهرستان های استان اجرا خواهد شد. مدیرکل 
ورزش و جوانان اســتان با بیان اینکه فعالیت های ورزشی در 
اســتان آذربایجان شــرقی در هفته تربیت بدنی خلاصه نمی 
شود، اظهار داشــت: خوشــبختانه در چندماه اخیر پویایی و 
نشاط گســترده ای در حوزه ورزش استان قابل مشاهده است 
و رویداد های ملی و بین المللی همچون مسابقات بین المللی 
جام ژئوپارک ارس، همایش بزرگ دوچرخه سواری بناب شهر 
دوچرخه، مسابقات قهرمانی کشور دو کوهستان، همایش روز 
جهانی اسکواش و چندین رویداد فرهنگی و ورزشی از اول مهر 
ماه در سراسر شهرســتان های استان در حال برگزاری است.

وی همچنین با اشــاره به مهم ترین برنامه های شاخص هفته 
تربیــت بدنی معاونت فرهنگی و امور جوانان بیان داشــت: در 
هفته تربیت بدنی غبار روبی مزار شــهدا، دیدار با نماینده ولی 

فقیه در استان و خانواده شهدا، میزبانی طرح ملی توانمندسازی 
جوانان پرچمدار گروه های جهادی و فعالان اجتماعی کشــور، 
آغــاز طرح صدف ) صنعت، دانشــگاه و فنــاوری( با همکاری 
دانشگاه ســهند، اجرای برنامه مشترک فصل جوانی با صدای 
مرکز آذربایجان شــرقی، برگزاری ۲۱ کارگاه آموزشی مهارت 
های پیش از ازدواج، افتتاح مرکز تخصصی مشــاوره ازدواج و 
خانواده، برگزاری کارگاه های اشتغال برای ورزشکاران جوان از 
مهم ترین برنامه های این حوزه می توان برشمرد.ســتوده نژاد 
همچنین در خصوص پروژه های عمرانی این مجموعه تصریح 
کــرد: بهره برداری از گیت های جدید، سیســتم روشــنایی، 
اسکوربورد و جاده مخصوص بانوان ورزشگاه یادگار امام تبریز، 
افتتاح ســالن ورزشی ۳۰۰۰ نفری مجموعه ورزشی میرداماد 
تبریــز ) خانه والیبال شــهید آیت الله آل هاشــم( با ۳۲۰۰ 
مترمربع فضای ورزشی با هزینه ای بالغ بر ۵۰۰ میلیارد ریال، 
توسعه سالن ورزشــی زرنق هریس با ۱۴۰۰ متر مربع فضای 
ورزشی بــا هزینــه ای بالغ بر ۵۱ میلیــارد ریال، زمین چمن 
مصنوعی مینی فوتبال قره تپه و نعمت الله شبســتر هرکدام 
در ۱۱۰۰ مترمربع با اعتباری بالغ بر ۸ میلیارد ریال و احداث 
زمین چمن مصنوعی فوتبال باسمنج با ۷۳۰۰ مترمربع فضای 
ورزشی بــا هزینه ای بالغ بر ۱۵۰ میلیــارد ریال از مهم ترین 

برنامه های عمرانی این هفته استان می باشد.

مدیرکل ورزش و جوانان استان اعلام کرد؛

تدارک بیش از 1200 برنامه فرهنگی و ورزشی در آذربایجان شرقی 

پیشکســوت فوتبال ایران گفت: باید به حال فوتبال ایران تأسف 
خورد که به وضعی رسیده ایم که از تساوی مقابل ازبکستان خوشحال 
شده ایم. حمید درخشان  با اشاره به اینکه در حال صعود به جام جهانی 
هستیم و باید کیفیت فنی خیلی بهتری داشته باشیم، اظهار داشت: 
در جام جهانی بازیکنان باکیفیت و گران قیمت و تیم های یک دست 
حضور دارند و اگر قرار است واقعاً در جام جهانی بعدی متفاوت باشیم، 
قطعاً باید کیفیت بهتری در بازی های مقدماتی ارائه دهیم. باید برای 
فوتبالمان یک فکر اساسی بکنیم زیرا با این وضعیت نه در رده ملی 
و نه در رده باشگاهی به جایی نخواهیم رسید. وی افزود: جام جهانی 
رفتن در اوضاع کنونی اصلاً سخت نیست و دیگر نباید به دنبال رفتن 
به جام جهانی باشیم! اینکه دنبال امتیاز گرفتن از امارات یا ازبکستان 
باشیم که کار بزرگی نکرده ایم؛ کار به اینجا رسیده که خوشــحالیم 
مقابل امارات امتیاز گرفته ایم یا مقابل ازبکستان مساوی کرده ایم. هیچ 
زمانی تیم ملی به این وضعیت و آشفتگی نرسیده بود. باید به خودمان 
بیاییم و بدانیم زمانی تیم اول آسیا بودیم.  درخشان تصریح کرد: با 
این وضعیت هیچ گونه درخششی در جام جهانی نخواهیم داشت مگر 
اینکه تیم ملی روال خــود را تغییر دهد؛ با این نوع بازی و کیفیتی 
که ارائه می دهند نتایج خوبی در آوردگاه های جهانی کسب نخواهیم 
کرد و باید خیلی بیش تر از این ها به فکر توسعه فوتبال ملی باشیم. 
هدف فوتبال ما باید صعود از دور گروهی باشد زیرا همان طور که همه 
می دانند جام جهانی رفتن با قوانین جدید، راحت ترین کار اســت و 
تعداد تیم ها افزایش پیدا کرده است. پیشکسوت فوتبال ایران ادامه داد: 
لازمه جوان گرایی در تیم ملی، تغییر دیدگاه های باشگاه های فوتبال 
است و تا زمانی که باشگاه های ما به این عقیده نرسند، جوانان خوبی 
برای تیم ملی نخواهیم داشت. قلعه نویی اگر به فکر جوان گرایی است 
باید این کار را به صورت واقعی شروع کند، اما نه با جوانانی که تجربه 
بازی کردن ندارند و ممکن است اشتباه کنند. باید به حال فوتبال ملی 

و باشگاهی ایران تأسف خورد.

  پیشکسوت فوتبال ایران:
با این روند در جام جهانی 

به جایی نمی رسیم 


